
Vaksdal kommune

MØTEINNKALLING

FORMANNSKAP/PLAN- OG ØKONOMIUTVALET

Møtedato: 23.08.2022
Møtested: Kommunestyresalen
Møtetid: 12:00 - 16:00

Eventuelle forfall /melding ommøtandevaramedlem må meldast på Møteportalen eller
til Sølvi Legårdpå epost solvi.legard@vaksdal.kommune.no

Orienteringar
Fastorienteringfråordførar,varaordførar ogkommunedirektør
Orientering om interkommunal plan for sjøareal

SAKSLISTE
SAKSNR TITTEL
64/2022 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE

65/2022 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL

66/2022 REFERATSAKER OG MELDINGAR

67/2022 HANDSAMING AV SØKNAD OM TILSKOT FRÅ KOMMUNALT VILTFOND TIL
OPPSETJING AV HJORTEGJERDE KRING GRASENG OG BEITE PÅ GBNR. 58/5
LAVIK I EKSINGEDALEN

68/2022 LØYVING AV TILSKOT FRÅ KOMMUNALT VILTFOND TIL OPPGRADERING AV
SKYTEBANA I LITLEVIKA PÅ EIDSLANDET - NYE ELEKTRONISKE SKIVER

69/2022 LØYVING AV TILSKOT FRÅ MYSTERFONDET TIL OPPGRADERING AV SKYTEBANA
I LITLEVIKA PÅ EIDSLANDET - NYE ELEKTRONISKE SKIVER

70/2022 RO- OG PADLERUTER I VESTLAND 2022 - 2026

71/2022 VOSSAKLIMA 2030, KOMMUNEDELPLAN FOR KLIMA, KLIMATILPASSING OG
GRØN OMSTILLING FOR VOSS HERAD – HØYRINGSUTTALE

72/2022 RESSURSBEHOV I SAMBAND MED K5 UTBYGGINGA. Orienteringssak

16.august 2022

Hege Eide Vik
Ordførar

https://mote.sing.no/vaksdal/


 Vaksdal kommune  

  
  

SAKSPAPIR 
 
Saksnr Utval Type Dato 

64/2022 
 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet PS 23.08.2022 
 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Sølvi Legård FE-033 22/952 
 
 
GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE  
 
 
 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
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SAKSPAPIR 
 
Saksnr Utval Type Dato 

65/2022 
 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet PS 23.08.2022 
 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Åse Elin Myking FE-033 22/952 
 
 
GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL  
 
 
Vedlegg: 
Protokoll - Formannskap/plan- og økonomiutvalet - 31.05.2022 
 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Protokollen vert godkjent slik han ligg føre. 
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MØTEPROTOKOLL
FORMANNSKAP/PLAN- OG ØKONOMIUTVALET

Møtedato: 31.05.2022
Møtestad: Kommunestyresalen
Møtetid: 12:00 - 17:10

Møtedeltakarar:
 

Medlemmer Parti Rolle
Hege Eide Vik SP Ordførar
Kjartan Haugsnes SV Varaordførar
Erlend Hesjedal-Johannessen H Medlem
Amalie Johnsen Lunde H Medlem
Boris Groth FRP Medlem
Thor Andersen AP Medlem

 
 

Varamedlemmer Parti Rolle
Line Kydland SV Varamedlem
Lisa Natalie Johnsen Lunde AP Varamedlem

 

Forfall Parti Møtande varamedlem
Heidi Rongved AP Lisa Natalie Johnsen Lunde

Line Kydland, SV erstatta Erlend Hesjedal-Johannessen, H i sak 62/2022.

Andre møtande:
Kommunedirektør Atle Fasteland,
Økonomisjef Kenneth Stokke, 
Einingsleiar samfunn Stian Reime, 
Kommunalsjef Åse Elin Myking
Politisk sekretær Lin Tove Thomassen,

Saksliste

SAKSNR TITTEL
48/2022 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE

49/2022 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL

62/2022 KLUBBHUS DALE IL
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50/2022 REFERATSAKER OG MELDINGAR

51/2022 ÅRSREKNESKAP OG ÅRSMELDING VAKSDAL KOMMUNE 2021

52/2022 TERTIAL 1 - 2022 Vaksdal kommune

53/2022 DELVIS BOMPENGEFINANSIERING AV E16 ARNA-STANGHELLE

54/2022 FORSKRIFT OM ENDRING AV FORSKRIFT OM GODTGJERSLE FOLKEVALDE - TIL 
HØYRING

55/2022 BREIBANDSPLAN FOR VAKSDAL KOMMUNE 2022-2030

56/2022 DALEHALLEN - VURDERING OG KOSTNADSOVERSLAG VED AVHENDING/SAL OG VED 
RIVING

57/2022 STAMNES SENTRUM - SØKNAD OM TILSKOT TIL UTVIKLING AV KAIOMRÅDET

58/2022 NÆRINGSFOND I VAKSDAL KOMMMUNE

59/2022 POLITISK DELEGERINGSREGLEMENT

60/2022 TV AKSJONEN 2022 - LEGER UTAN GRENSER

61/2022 ETABLERING AV HELSEFELLESSKAP - OVERORDNA SAMARBEIDSAVTALE OG 
TENESTEAVTALE 1

63/2022 KLAGE PÅ HALVERING AV STIMULERINGSTILSKOT
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48/2022: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Formannskapet samtykka til ordførar sitt forslag om å flytte fram sak 62/2022 til etter sak 49/2022.

Samrøystes godkjent.

FPØ - sak 48/2022 Vedtak/Tilråding:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

49/2022: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Protokollen vert godkjent slik han ligg føre.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Samrøystes godkjent.

FPØ - sak 49/2022 Vedtak/Tilråding:

Protokollen vert godkjent slik han ligg føre.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

62/2022: KLUBBHUS DALE IL

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Vaksdal kommune vil forskotere spelemidlar for nytt klubbhus på Dale.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022
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Behandling:
Erlend Hesjedal- Johannessen, H stilte spørsmål ved sin habilitet i saka. Formannskapet vedtok 
samrøystes at Erlend Hesjedal Johannsen er ugild i medhald av fv.l. § 6 e) punkt 1. ugild når 
vedkomande er leiar i idrettslaget.

Vara Line Kydland, SV erstatta Erlend Hesjedal-Johannessen,H i saka.

Utvalet drøfta saka.

Kommunalsjef DIS Åse Elin Myking og økonomisjef Kenneth Stokke svarte på spørsmål.

På vegner av Sp,SV og Høgre la Kjartan Haugsnes, SV la fram følgjande forslag til vedtak:
1. Vaksdal kommune vil forskotere spelemidlar for nytt klubbhus på Dale
2. Vaksdal kommune vil forskottere/gje lån stort inntil kr. 2 240 000,- med føresetnad om at MVA 
kompensasjonen på 80 % i sin heilheit vert tilbakebetalt til kommunen.
3. Vaksdal kommune gjer tilskot stort kr. 560 000,- til Dale IL – nytt klubbhus med føresetnad om 
realisering av prosjektet i høve skissert tidsplan i prosjektet.
4. Lån/tilskot vert finansiert frå disposisjonsfondet.

Formannskapet la fram følgjande forslag:
Formannskapet ber Dale IL saman med administrasjonen i Vaksdal kommune vurdere moglegheit for 
endra plassering av klubbhus og evn. mogleg etablering av 400 meter løpebane i framtida. Dette må 
ikkje forseinke eller auke kostnaden i prosjektet.

Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak vart sett opp mot Sp,SV og Høgre sitt forslag. Sp, SV og 
Høgre sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Fellesforslaget vart deretter samrøystes vedteke.

FPØ - sak 62/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si tilråding til kommunestyret:

1. Vaksdal kommune vil forskotere spelemidlar for nytt klubbhus på Dale
2. Vaksdal kommune vil forskottere/gje lån stort inntil kr. 2 240 000,- med føresetnad om at MVA 
kompensasjonen på 80 % i sin heilheit vert tilbakebetalt til kommunen.
3. Vaksdal kommune gjer tilskot stort kr. 560 000,- til Dale IL – nytt klubbhus med føresetnad om 
realisering av prosjektet i høve skissert tidsplan i prosjektet.
4. Lån/tilskot vert finansiert frå disposisjonsfondet.

Formannskapet ber Dale IL saman med administrasjonen i Vaksdal kommune vurdere moglegheit for 
endra plassering av klubbhus og evn. mogleg etablering av 400 meter løpebane i framtida. Dette må 
ikkje forseinke eller auke kostnaden i prosjektet.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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50/2022: REFERATSAKER OG MELDINGAR

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Referatsakene vert tekne til orientering.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Til referatsak 50/2022.2
Kommunalsjef DIS Åse Elin Myking orientering om at motsegnsmøtet vert gjennomført 1. juni og at 
saka kjem til kommunestyret 14. juni.

Referatsaker og meldingar vart samrøystes teke til orientering.

FPØ - sak 50/2022 Vedtak/Tilråding:

Referatsakene vert tatt til orientering.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

51/2022: ÅRSREKNESKAP OG ÅRSMELDING VAKSDAL KOMMUNE 2021

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Kommunestyret godkjenner drifts- og kapitalrekneskapen for Vaksdal kommune, for 2021 i tråd med 
Forskrift om økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for kommuner og 
fylkeskommuner mv, kapittel 4 og i same forskrift §4-3, er rekneskapen gjort opp i balanse. 
Mindreforbruk, før avsluttande disponeringar i driftsrekneskapen, er på 21 278 089,-. Av dette er 
8 628 648,- i bruk av disposisjonsfond strøket (jf strykningsreglar) og 12 649 441,- er avsatt til 
disposisjonsfond, i tråd med forskrifta før rekneskapen vert lagt fram. 

Kommunestyret godkjenner årsmelding for 2021 for Vaksdal Kommune. 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Økonomisjef Kenneth Stokke orienterte om årsrekneskap og årsmelding for 2021.

Formannskapet drøfta saka.

På vegner av SV, Sp og Høgre la Erlend Hesjedal- Johannessen, H fram følgjande endringsframlegg:
1. Kommunestyret overfører kr. 350 000,- til Kyrkjeleg Fellesråd sitt budsjett for 2022 frå 
disposisjonsfondet. Midlane skal gå til å dekke ekstraordinære straumutgifter.

2. Kr. 2 650 000,- skal overførast frå disposisjonsfondet til asfaltfond. Kommunestyret legg til grunn 
at administrasjonen skal fylgje prioriteringsliste (jamf. sak 34/2022).
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Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke

Sp, SV og Høgre sitt endringsframlegg vart vedteke med 5 stemmer (Sp,SV,H,Frp) mot 2 
stemmer(Ap).

FPØ - sak 51/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si tilråding til kommunestyret:

Kommunestyret godkjenner drifts- og kapitalrekneskapen for Vaksdal kommune, for 2021 i tråd med 
Forskrift om økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for kommuner og 
fylkeskommuner mv, kapittel 4 og i same forskrift §4-3, er rekneskapen gjort opp i balanse. 
Mindreforbruk, før avsluttande disponeringar i driftsrekneskapen, er på 21 278 089,-. Av dette er 
8 628 648,- i bruk av disposisjonsfond strøket (jf strykningsreglar) og 12 649 441,- er avsatt til 
disposisjonsfond, i tråd med forskrifta før rekneskapen vert lagt fram. 

Kommunestyret godkjenner årsmelding for 2021 for Vaksdal Kommune. 

1. Kommunestyret overfører kr. 350 000,- til Kyrkjeleg Fellesråd sitt budsjett for 2022 frå 
disposisjonsfondet. Midlane skal gå til å dekke ekstraordinære straumutgifter.

2. Kr. 2 650 000,- skal overførast frå disposisjonsfondet til asfaltfond. Kommunestyret legg til grunn 
at administrasjonen skal fylgje prioriteringsliste (jamf. sak 34/2022).

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

52/2022: TERTIAL 1 - 2022 Vaksdal kommune

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Tertialrapport 1 vert godkjent slik den ligg føre. 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Økonomisjef Kenneth Stokke orienterte og svarte på spørsmål om tertial 1.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 52/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si tilråding til kommunestyret:
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Tertialrapport 1 vert godkjent slik den ligg føre. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

53/2022: DELVIS BOMPENGEFINANSIERING AV E16 ARNA-STANGHELLE

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Vaksdal kommune sluttar seg til bompengefinansiering av E16 Arne- Stanghelle, som tilrådd i det 
faglege grunnlaget av 29.04.2022 frå Statens vegvesen, med revidert vedtakspunkt 10 og nytt 
vedtakspunkt 18.

1. Vaksdal kommune sluttar seg til at utbygginga av E16 Arna-Stanghelle i Bergen og Vaksdal 
kommunar blir delfinansierast med bompengar slik det er føreslege i fagleg grunnlag frå Statens 
vegvesen.

2. Det blir førebels lagt til grunn 14 827 mill. 2021-kr i styringsramme og 17 163 mill. 2021-kr i 
kostnadsramme for E16 Arna - Stanghelle. Endeleg rammer blir fastsett etter ekstern kvalitetssikring 
(KS2) av prosjektet.

3. I tråd med føresetnadane i Nasjonal transportplan 2022-2033 blir det lagt til grunn at staten bidreg 
med totalt 11 667 mill. 2021-kr til E16 Arna – Stanghelle inkludert reguleringsplankostnadane.

4. Bompengebidraget er førebels rekna til 3 160 mill. 2021-kr til vegprosjektet.

5. Det er førebels lagt til grunn at utbygginga skjer i åra 2023-2033 med prosjektering i 2023 og 
anleggstart i 2024.

6. Det er lagt til grunn at bompengeinnkrevjinga startar når vegprosjektet opnar for trafikk på kvar 
enkelt delstrekning. Det er lagt opp til ein innkrevjingsperiode på 15 år i kvar enkelt bomstasjon.

7. Det blir lagt til grunn innkreving av bompengar i begge retningar i totalt seks automatiske 
bomstasjonar plassert i kvar ny tunnel på ny veg og på sideveg. Namn på bomstasjonar og plassering 
er som følger:

· Tunesfjelltunnelen - plasserast i ny tunnel mellom Arna og Trengereid
· Kvernhusvika – plasserast på sideveg mellom Arna og Osterøybrua mellom Romslotunnelen 

og Risnestunnelen (koordinatar 60.423475, 5.507028)
· Raudnipatunnelen – plasserast i ny tunnel mellom Trengereid og Vaksdal
· Rødberg – plasserast på kommunegrensa på sideveg mellom Trengereid og Vaksdal ved 

Rødberg aust for busstopp (60.439421, 5.634242)
· Berrfjelltunnelen – plasserast i ny tunnel mellom Vaksdal og Stanghelle (Helle)
· Skreidi nord – plasserast på sideveg mellom Vaksdal og Stanghelle nord for Skreidi 

(koordinatar 60.498228, 5.732406)
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8. Det blir lagt til grunn at bompengeselskapet kan søke om å sette opp bomstasjon på kommunal 
veg mellom Osterøybrua og Trengereid etter at innkrevinga er starta, dersom det blir naudsynt for 
økonomien i prosjektet.

9. Vaksdal kommune sluttar seg til ei gjennomsnittleg inntekt per passering (gjennomsnittstakst) for 
dette bompengeopplegget på mellom 42 og 49 2021-kr. Det er føresett at gjennomsnittstaksten blir 
justert i samsvar med Statistisk Sentralbyrå (SSB) sin Byggekostnadsindeks for veganlegg til og med 
opning av vegen, og deretter med Statistisk Sentralbyrå sin konsumprisindeksen (KPI).

10. Det er i berekningane lagt til grunn at grunntakst på sideveg for takstgruppe 1 skal vere 70 
prosent av grunntakst for takstgruppe 1 på ny veg. Vaksdal kommune er uroa over usikkerheit i 
fordeling av trafikantar mellom ny veg og sideveg, og ønsker at bompengeselskapet kan få ein 
fleksibilitet i grunntakstar for takstgruppe 1 på sideveg mellom 50-90 prosent av grunntakstar på ny 
veg dersom trafikken fordelar seg annleis enn berekna. Takstgruppe 2 skal betale den same taksten 
på ny veg og sideveg.

11. Køyretøy i takstgruppe 1 med gyldig avtale og elektronisk brikke får 20 prosent rabatt. Det blir 
ikkje gitt rabatt til køyretøy i takstgruppe 2.

12. Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 1 får 50 prosent rabatt av taksten for takstgruppe 1 etter 
fråtrekk av brikkerabatt. Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 får 100 prosent rabatt.

13. Det blir lagt til grunn eit passeringstak på 60 passeringar i månaden i kvar enkelt bomstasjon på 
ny veg og sideveg for takstgruppe 1.

14. Det blir lagt til grunn timesregel i kvar enkelt bomstasjon på sideveg for takstgruppe 1. 
Trafikantane skal berre betale for ei passering i same bomstasjon innafor ein time.

15. Alle rabattordningar føreset elektronisk brikke og gyldig avtale.

16. Med føreslege takst- og rabattsystem for bompengeopplegget bereknar ein følgjande 
grunntakstar i kvar bomstasjon i 2021-kr:

· 56 - 65 kr for takstgruppe 1 på ny veg
· 39 – 46 kr for takstgruppe 1 på sideveg
· 112 – 135 kr for takstgruppe 2 både på ny veg og sideveg

17. Kostnadsauke utover prisstigninga opp til kostnadsramma for prosjektet skal dekkjast med 
statlege midlar og bompengar etter same prosentvise fordeling som innanfor styringsramma. 
Endelege rammer for vegprosjektet blir fastsett i stortingsproposisjonen for prosjektet.

Eventuelle overskridingar ut over kostnadsramma er staten sitt ansvar. På same måte skal eventuell 
kostnadsreduksjon på inntil 10 prosent av styringsramma fordelast mellom bompengar og statlege 
midlar etter same prosentvise fordeling som for styringsramma. Kostnadsreduksjon ut over 10 
prosent blir godskriven staten.

18. Vaksdal kommune er uroa over takstnivået i prosjektet og samla bompengebelastning i området. 
Vi ber om at staten tek delar av meirkostnaden for E16 Arna – Stanghelle, og at det blir lagt til grunn 
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ei lik prosentvis fordeling mellom statlege midlar og bompengebidrag som i NTP 2022-2033.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Ordførar innleia i saka.

Boris Groth ba om at følgjande merknad vart registrert:

Protokollmerknad:
Vaksdal FrP beklagar at FrP dessverre ikkje fekk fleirtal for sin alternative Nasjonal transportplan i 
Stortinget, då denne var utarbeida utan bruk av bompengar for å finansiere vegprosjekt i planen.
Dermed er me i dag i denne saka tvinga til å ta stilling til ein delvis bompengefinansiering av ny E16 
Arna-Stanghelle i K5 prosjektet, for å sikre at prosjektet vert realisert snarast råd. Primært meiner me 
det burde vore unødvendig å nytte bompengar til å finansiere viktig infrastruktur i landet, og at 
prosjektet burde vore fullfinansiert av Staten.

Kommunedirektør Atle Fasteland orienterte om saka.

Formannskapet drøfta saka.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 53/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si innstilling til kommunestyret:

Vaksdal kommune sluttar seg til bompengefinansiering av E16 Arne- Stanghelle, som tilrådd i det 
faglege grunnlaget av 29.04.2022 frå Statens vegvesen, med revidert vedtakspunkt 10 og nytt 
vedtakspunkt 18.

1. Vaksdal kommune sluttar seg til at utbygginga av E16 Arna-Stanghelle i Bergen og Vaksdal 
kommunar blir delfinansierast med bompengar slik det er føreslege i fagleg grunnlag frå Statens 
vegvesen.

2. Det blir førebels lagt til grunn 14 827 mill. 2021-kr i styringsramme og 17 163 mill. 2021-kr i 
kostnadsramme for E16 Arna - Stanghelle. Endeleg rammer blir fastsett etter ekstern kvalitetssikring 
(KS2) av prosjektet.

3. I tråd med føresetnadane i Nasjonal transportplan 2022-2033 blir det lagt til grunn at staten bidreg 
med totalt 11 667 mill. 2021-kr til E16 Arna – Stanghelle inkludert reguleringsplankostnadane.

4. Bompengebidraget er førebels rekna til 3 160 mill. 2021-kr til vegprosjektet.

5. Det er førebels lagt til grunn at utbygginga skjer i åra 2023-2033 med prosjektering i 2023 og 



   Vaksdal kommune

anleggstart i 2024.

6. Det er lagt til grunn at bompengeinnkrevjinga startar når vegprosjektet opnar for trafikk på kvar 
enkelt delstrekning. Det er lagt opp til ein innkrevjingsperiode på 15 år i kvar enkelt bomstasjon.

7. Det blir lagt til grunn innkreving av bompengar i begge retningar i totalt seks automatiske 
bomstasjonar plassert i kvar ny tunnel på ny veg og på sideveg. Namn på bomstasjonar og plassering 
er som følger:

· Tunesfjelltunnelen - plasserast i ny tunnel mellom Arna og Trengereid
· Kvernhusvika – plasserast på sideveg mellom Arna og Osterøybrua mellom Romslotunnelen 

og Risnestunnelen (koordinatar 60.423475, 5.507028)
· Raudnipatunnelen – plasserast i ny tunnel mellom Trengereid og Vaksdal
· Rødberg – plasserast på kommunegrensa på sideveg mellom Trengereid og Vaksdal ved 

Rødberg aust for busstopp (60.439421, 5.634242)
· Berrfjelltunnelen – plasserast i ny tunnel mellom Vaksdal og Stanghelle (Helle)
· Skreidi nord – plasserast på sideveg mellom Vaksdal og Stanghelle nord for Skreidi 

(koordinatar 60.498228, 5.732406)

8. Det blir lagt til grunn at bompengeselskapet kan søke om å sette opp bomstasjon på kommunal 
veg mellom Osterøybrua og Trengereid etter at innkrevinga er starta, dersom det blir naudsynt for 
økonomien i prosjektet.

9. Vaksdal kommune sluttar seg til ei gjennomsnittleg inntekt per passering (gjennomsnittstakst) for 
dette bompengeopplegget på mellom 42 og 49 2021-kr. Det er føresett at gjennomsnittstaksten blir 
justert i samsvar med Statistisk Sentralbyrå (SSB) sin Byggekostnadsindeks for veganlegg til og med 
opning av vegen, og deretter med Statistisk Sentralbyrå sin konsumprisindeksen (KPI).

10. Det er i berekningane lagt til grunn at grunntakst på sideveg for takstgruppe 1 skal vere 70 
prosent av grunntakst for takstgruppe 1 på ny veg. Vaksdal kommune er uroa over usikkerheit i 
fordeling av trafikantar mellom ny veg og sideveg, og ønsker at bompengeselskapet kan få ein 
fleksibilitet i grunntakstar for takstgruppe 1 på sideveg mellom 50-90 prosent av grunntakstar på ny 
veg dersom trafikken fordelar seg annleis enn berekna. Takstgruppe 2 skal betale den same taksten 
på ny veg og sideveg.

11. Køyretøy i takstgruppe 1 med gyldig avtale og elektronisk brikke får 20 prosent rabatt. Det blir 
ikkje gitt rabatt til køyretøy i takstgruppe 2.

12. Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 1 får 50 prosent rabatt av taksten for takstgruppe 1 etter 
fråtrekk av brikkerabatt. Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 får 100 prosent rabatt.

13. Det blir lagt til grunn eit passeringstak på 60 passeringar i månaden i kvar enkelt bomstasjon på 
ny veg og sideveg for takstgruppe 1.

14. Det blir lagt til grunn timesregel i kvar enkelt bomstasjon på sideveg for takstgruppe 1. 
Trafikantane skal berre betale for ei passering i same bomstasjon innafor ein time.
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15. Alle rabattordningar føreset elektronisk brikke og gyldig avtale.

16. Med føreslege takst- og rabattsystem for bompengeopplegget bereknar ein følgjande 
grunntakstar i kvar bomstasjon i 2021-kr:

· 56 - 65 kr for takstgruppe 1 på ny veg
· 39 – 46 kr for takstgruppe 1 på sideveg
· 112 – 135 kr for takstgruppe 2 både på ny veg og sideveg

17. Kostnadsauke utover prisstigninga opp til kostnadsramma for prosjektet skal dekkjast med 
statlege midlar og bompengar etter same prosentvise fordeling som innanfor styringsramma. 
Endelege rammer for vegprosjektet blir fastsett i stortingsproposisjonen for prosjektet.

Eventuelle overskridingar ut over kostnadsramma er staten sitt ansvar. På same måte skal eventuell 
kostnadsreduksjon på inntil 10 prosent av styringsramma fordelast mellom bompengar og statlege 
midlar etter same prosentvise fordeling som for styringsramma. Kostnadsreduksjon ut over 10 
prosent blir godskriven staten.

18. Vaksdal kommune er uroa over takstnivået i prosjektet og samla bompengebelastning i området. 
Vi ber om at staten tek delar av meirkostnaden for E16 Arna – Stanghelle, og at det blir lagt til grunn 
ei lik prosentvis fordeling mellom statlege midlar og bompengebidrag som i NTP 2022-2033.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

54/2022: FORSKRIFT OM ENDRING AV FORSKRIFT OM GODTGJERSLE FOLKEVALDE - TIL HØYRING

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

1. Ombodsutvalet vedtek å leggja vedlagde forskrift om endring i forskrift om folkevalde sin 
rett til godtgjersle og velferdsgode i Vaksdal kommune, Vestland ut til høyring i perioden 
2.6-15.7.22. 

2. Med følgjande endringar:

Ombodsutvalet  03.05.2022

Behandling:
Ombodsutvalet drøfta saka.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak punkt 1 vart samrøystes vedteke.

OMB - sak 03/2022 Vedtak/Tilråding:

Ombodsutvalet si innstilling til formannskapet:

1. Ombodsutvalet vedtek å leggja vedlagde forskrift om endring i forskrift om folkevalde sin 
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rett til godtgjersle og velferdsgode i Vaksdal kommune, Vestland ut til høyring i perioden 
2.6-15.7.22. 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Ombodsutvalet si innstilling vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 54/2022 Vedtak/Tilråding:

1. Formannskapet vedtek å leggja vedlagde forskrift om endring i forskrift om folkevalde sin 
rett til godtgjersle og velferdsgode i Vaksdal kommune, Vestland ut til høyring i perioden 
2.6-15.7.22. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

55/2022: BREIBANDSPLAN FOR VAKSDAL KOMMUNE 2022-2030

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Kommunestyret vedtar Breibandsplanen 2022-2030 slik den ligg føre.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
På vegner av Sp, SV og Høgre la Hege Eide Vik, Sp fram følgjande tilleggsforslag:
Kommunestyret ber om ei vurdering fram mot budsjett og økonomiplan haust 2022 på kva beløp ein 
bør legge inn årleg for å nå måla i breibandsplanen.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

Tilleggsframlegget vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 55/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si tilråding til kommunestyret:

Kommunestyret vedtar Breibandsplanen 2022-2030 slik den ligg føre.

Kommunestyret ber om ei vurdering fram mot budsjett og økonomiplan haust 2022 på kva beløp ein 
bør legge inn årleg for å nå måla i breibandsplanen.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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56/2022: DALEHALLEN - VURDERING OG KOSTNADSOVERSLAG VED AVHENDING/SAL OG VED 
RIVING

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Kommunedirektøren får i oppdrag å gjennomføre arbeidet med å sanere og rive Dalehallen.
Framtidig bruk og eventuelt sal av eigedomen vert behandla i samband med sentrumsplan for Dale.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Formannskapet drøfta saka.

På vegne av Sp,SV og Høgre la Hege Eide Vik, Sp fram følgjande framlegg til vedtak:
1. Kommunedirektøren får i oppdrag å gjennomføre arbeidet med å sanere og rive Dalehallen.
2. Det vert invitert til innspelmøte om Dalehallen og framtidig bruk av arealet medio august og før 
kommunestyret behandlar saka 6. september.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak fekk 0 stemmer og falt.

Punkt 1 i Sp,SV og Høgre sitt forslag fekk 6 stemmer (Sp,SV,H,Frp, Lisa Johnsen Lunde, Ap) mot 1 
stemme (Thor Andersen, AP)

Punkt 2 i Sp,SV og Høgre sitt forslag til vedtak vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 56/2022 Vedtak/Tilråding:

1. Kommunedirektøren får i oppdrag å gjennomføre arbeidet med å sanere og rive Dalehallen.
2. Det vert invitert til innspelmøte om Dalehallen og framtidig bruk av arealet medio august og før 
kommunestyret behandlar saka 6. september.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

57/2022: STAMNES SENTRUM - SØKNAD OM TILSKOT TIL UTVIKLING AV KAIOMRÅDET

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Kommunen treng meir informasjon om tiltaket og finansiering før søknaden kan behandlast.
Stamnes Handel AS og kommunen utarbeider ein intensjonsplan om tilskot når planar, avtalar og 
finansiering er tilstrekkeleg dokumentert. Intensjonsplanen vert lagt fram for formannskapet til 
godkjenning.

Søknad om fritak frå tilkoplings- og vassavgift vert avslått, jmf. Lov om kommunale vass- og 
avløpsanlegg. Førespurnad om opparbeiding av landstraum og ny skiltplan i kommunal regi vert 
avslått.
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Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
På vegner av Sp,SV og Høgre la Amalie Johnsen Lunde, H fram følgjande forslag til vedtak: 
1. Kommunen treng meir informasjon om tiltaket og finansiering før søknaden kan behandlast. 
Stamnes Handel AS og kommunen utarbeider ein intensjonsplan om tilskot når planar, avtalar og 
finansiering er tilstrekkeleg dokumentert. Intensjonsplanen vert lagt fram for formannskapet til 
godkjenning.

2. Søknad om fritak frå tilkoplings- og vassavgift vert avslått, jmf. Lov om kommunale vass- og 
avløpsanlegg.

3. Kommunen er positiv til opparbeiding av landstrøm og ny skiltplan i kommunal regi. 
Kommunestyret ber om å få framlagt ei sak med kostnadsoverslag for opparbeiding av landstraum. I 
samme sak skal ein vurdere ulike alternativer til regler for å leggje til kaien, inkludert løysingar for 
krevje avgift for å leggje til i lengre tidsperioder.

Formannskapet drøfta saka.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot fellesforslaget. Fellesforslaget vart 
samrøystes vedteke

FPØ - sak 57/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si innstilling til kommunestyret:

1. Kommunen treng meir informasjon om tiltaket og finansiering før søknaden kan behandlast. 
Stamnes Handel AS og kommunen utarbeider ein intensjonsplan om tilskot når planar, avtalar og 
finansiering er tilstrekkeleg dokumentert. Intensjonsplanen vert lagt fram for formannskapet til 
godkjenning.

2. Søknad om fritak frå tilkoplings- og vassavgift vert avslått, jmf. Lov om kommunale vass- og 
avløpsanlegg.

3. Kommunen er positiv til opparbeiding av landstrøm og ny skiltplan i kommunal regi. 
Kommunestyret ber om å få framlagt ei sak med kostnadsoverslag for opparbeiding av landstraum. I 
samme sak skal ein vurdere ulike alternativer til regler for å leggje til kaien, inkludert løysingar for 
krevje avgift for å leggje til i lengre tidsperioder.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

58/2022: NÆRINGSFOND I VAKSDAL KOMMMUNE 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
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1. Tidlegare næringsfond og landbruksfond blir slått saman til nytt næringsfond, som får 
namnet Vaksdal kommunale næringsfond

2. Tidlegare landbruksfond blir avslutta og midlar overført til nytt næringsfond
3. Grunnkapitalen til nye fondet blir sett til 7,0 mill
4. Foreslegne vedtekter vert vedteke for fondet
5. Fondsstyret vert vedteke og består av landbruksrådgjevar, økonomisjef, ordførar og 

kommunedirektør (leiar)

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
På vegne av Sp,SV, Høgre og Frp la Kjartan Haugsnes, SV fram følgjande forslag til vedtak:

1. Som innstilling
2. Som innstilling
3. Som innstilling
4. Foreslegne vedtekter for fondet vert vedteke med slike endringar:

§ 4 Stønadsvilkår:

Samla finansiering frå fondet skal som hovudregel ikkje overstiga 30%, eller opp til 300 000 kroner av 
den totale kapitaltrongen for eit prosjekt.

Nytt punkt:

Det vert sett standard atterhald om høve for kommunen og kommunen sin revisor til å setja i verk 
kontroll med at midlane vert forvalta slik som føresett. Kommunen og kommunen sin revisor skal ha 
rett til dei opplysningane ein finn naudsynt for sin kontroll.

§5 Forvaltning:

Kommunestyret oppnemner eit fondsstyre. Fondsstyret er formannskap, plan og økonomiutvalet 
(FPØ) Fondsstyret handsamar innstilling frå administrasjonen med vedtak om tildeling.

5. Formannskap, plan og økonomiutvalet er fondsstyre

Formannskapet drøfta saka. Økonomisjef Kenneth Stokke svarte på spørsmål.

Det vart gjennomført punktvis votering.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak punkt 1,2 og 3 vart samrøystes vedteke.

Punkt 4 i kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot fellesforslaget sitt punkt 4. 
Fellesforslaget vart vedteke med 5 stemmer (H,SV,SP,Frp) mot 2 stemmer (Ap)

Punkt 5 i kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot fellesforslaget sitt punkt 5. 
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Fellesforslaget vart samrøystes vedteke. 

FPØ - sak 58/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si innstilling til kommunestyret:

1. Tidlegare næringsfond og landbruksfond blir slått saman til nytt næringsfond, som får namnet 
Vaksdal kommunale næringsfond

2. Tidlegare landbruksfond blir avslutta og midlar overført til nytt næringsfond
3. Grunnkapitalen til nye fondet blir sett til 7,0 mill
4. Foreslegne vedtekter for fondet vert vedteke med slike endringar:

§ 4 Stønadsvilkår:

Samla finansiering frå fondet skal som hovudregel ikkje overstiga 30%, eller opp til 300 000 
kroner av den totale kapitaltrongen for eit prosjekt.

Nytt punkt:

Det vert sett standard atterhald om høve for kommunen og kommunen sin revisor til å setja i 
verk kontroll med at midlane vert forvalta slik som føresett. Kommunen og kommunen sin 
revisor skal ha rett til dei opplysningane ein finn naudsynt for sin kontroll.

§5 Forvaltning:

Kommunestyret oppnemner eit fondsstyre. Fondsstyret er formannskap, plan og 
økonomiutvalet (FPØ) Fondsstyret handsamar innstilling frå administrasjonen med vedtak om 
tildeling.

5. Formannskap, plan og økonomiutvalet er fondsstyre

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

59/2022: POLITISK DELEGERINGSREGLEMENT

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Kommunestyret tek saka til orientering.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 59/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si tilråding til kommunestyret:
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Kommunestyret tek saka til orientering.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

60/2022: TV AKSJONEN 2022 - LEGER UTAN GRENSER

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Formannskapet løyver kr 10 000 til Leger utan grenser under årets TV-aksjon. 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 60/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet løyver kr 10 000 til Leger utan grenser under årets TV-aksjon. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

61/2022: ETABLERING AV HELSEFELLESSKAP - OVERORDNA SAMARBEIDSAVTALE OG 
TENESTEAVTALE 1

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Vaksdal kommune sluttar seg til framlegg til revidert Overordna samarbeidsavtale og Tenesteavtale 1 
– overordna føringar for samarbeidsstruktur og samarbeidsformer i helsefellesskapet.

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Kommunedirektøren orienterte om saka.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

FPØ - sak 61/2022 Vedtak/Tilråding:

Formannskapet si tilråding til kommunestyret:

Vaksdal kommune sluttar seg til framlegg til revidert Overordna samarbeidsavtale og Tenesteavtale 1 
– overordna føringar for samarbeidsstruktur og samarbeidsformer i helsefellesskapet.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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63/2022: KLAGE PÅ HALVERING AV STIMULERINGSTILSKOT

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Klagen vert ikkje tatt til følgje. 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet  31.05.2022

Behandling:
Saka er unnateke offentlegheit, med heimel i offentleglova §13 første ledd, samt forvaltningslova §13 
a, personlege forhold.

Formannskapet drøfta saka.

På vegner av Sp,SV og Høgre la Kjartan Haugsnes, SV fram følgjande forslag til vedtak:

1. Klagen vert ikkje tatt til følgje.
2. Om søkjar på eit seinare tidspunkt kan dokumentera overtaking av heile eigedommen kan det gje 
grunnlag for ny søknad på inntil halve stimuleringstilskotet.
3. Tilskotsreglar for bustadetablering i Vaksdal Kommune skal reviderast i løpet av 2022. Regelverket 
skal vidare reviderast årleg i samband med budsjett.

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot fellesforslaget. Fellesforslaget vart 
samrøystes vedteke.

FPØ - sak 63/2022 Vedtak/Tilråding:

1. Klagen vert ikkje tatt til følgje.
2. Om søkjar på eit seinare tidspunkt kan dokumentera overtaking av heile eigedommen kan det gje 
grunnlag for ny søknad på inntil halve stimuleringstilskotet.
3. Tilskotsreglar for bustadetablering i Vaksdal Kommune skal reviderast i løpet av 2022. Regelverket 
skal vidare reviderast årleg i samband med budsjett.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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ORIENTERINGAR
Orientering frå ordførar
- Seminar om konsesjonskraft og eigedomsskatt i regi av LVK
- Møte i Bergensalliansen
- Møte i Stamvegutvalet
- Møte med representant frå AlleMed om kommunevertordninga i Vaksdal
- 17. maitalar på Dale og Stamnes
- Markering av frivilligåret og tur med Vaksdal turlag
- Møte i kykjeleg fellesråd, tenesteytingsavtale vil koma som sak i september.
- Jubileumsmarkering Ingeborgs legat og besøk av representantar frå Øksnes kommune
- K5 og rekkefølge i utbygging.

Orientering frå varaordførar og kommunedirektør vil bli halden i neste kommunestyremøte.

Kenneth Christoffersen og Ragnar Husebø frå Bergen Capital Management orienterte om gjelds- og 
aktivaforvaltninga i Vaksdal kommune.

Økonomisjef Kenneth Stokke orienterte om årsrekneskap og årsmelding for 2021 og 1. tertial 2022.

SPØRSMÅL
I samband med godkjenning av møteprotokoll stilte Thor Andersen spørsmål om uttale til høyring om 
nærpolitireformen, jamfør referatsak 34/2022.1 i FPØ. 
Ordførar svarte.

Lisa Johnsen Lunde, Ap stilte spørsmål om status idrettsbana på Vaksdal.
Kommunedirektøren svarte.

Thor Andersen, Ap stilte spørsmål knytt til forhold knytt til avisoppslag og pågåande prosess for 
Vaksdal næringsselskap.
Kommunedirektøren svarte. Thor Andersen ba om å få ei orientering om prosessen. 
Kommunedirektøren samtykka til å gje utdjupande informasjon i lukka møte, med heimel i 
offentleglova §23 første ledd, unntak frå innsyn av omsyn til det offentlege sin forhandlingsposisjon.

ORIENTERINGAR I LUKKA MØTE
Kommunedirektøren orienterte om to saker i lukka møte, med heimel i forvaltningslova §11-5 b) 
omsyn til tungtvegande offentlege interesser. 
Vidare gjeld offentleglova §23 første ledd, unntak frå innsyn av omsyn til det offentlege sin 
forhandlingsposisjon for sak 1 og offentleglova § 5 første ledd, utsett innsyn for sak 2.

Sak 1 Sameige Vaksdal Senter
Status i samband med eldre uteståande gjeld til Vaksdal kommune.

Sak 2 Sak om næringsarbeid og næringsselskap
Status etter vedtak i kommunestyret sak 48/2022.
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SAKSPAPIR 
 
Saksnr Utval Type Dato 

66/2022 
 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet PS 23.08.2022 
 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Sølvi Legård FE-033 22/952 
 
 
REFERATSAKER OG MELDINGAR  
 
 
 
 
Underliggjande saker: 
 
Saksnummer Tittel 
66/2022.1 Deltagerkontingenter til Bergen og Omland Friluftsråd Kommunalt 

Oppgavefellesskap 2023 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Referatsakene vert tekne til orientering. 
 
 
 
 
 



Bergen og Omland Friluftsråd
Hellebakken 45

5039 Bergen

Telefon 55 39 29 50
E-post firmapost@bof.no

www.bof.no

Til deltagerkommunene i Bergen og Omland Friluftsråd Kommunalt Oppgavefellesskap (BOF)

Møte i Representantskapet – deltagerkontingent til BOF for år 2023

Representantskapet til Bergen og Omland Friluftsråd (BOF) vedtar justering av
deltagerkontingentene. Dette ble også gjort i år, for år 2023.

Normalt har reguleringen av kontingenten fulgt lønns og prisstigningen. Siden år 2000 har
deltagerkontingentens andel av totalbudsjettet for BOF variert fra 58% til 21%. Antall
friluftsområder som er tilrettelagt og driftet har i samme periode økt fra 166 til 255 og antall
ansatte fra 10 til 20. Som et velutstyrt og velorganisert friluftsråd er det en glede å melde til
deltagerkommunene at for hver krone kommunene betalte i kontingent i 2020, fikk kommunene i
gjennomsnitt kr 3,4 tilbake gjennom friluftsrådets drift, aktiviteter og tilbud til publikum.

Representantskapet gjorde 23. mars 2022 vedtak på å justere kontingenten pr. capita med kr 1,56
for 2023 noe som utgjør en samlet økning på totalt på kr 746.338, - når en også tar hensyn til
befolkningsveksten i deltagerkommunene. Se tabell nedenfor for hva dette utgjør for den enkelte
kommune. Referat fra representantskapsmøte er sendt kommunene pr e-post 8. april 2022 og
vedlagt dette brev (e-post 5 mai 2022).

Vi ber med dette kommunene ta hensyn til dette ved utarbeidelsen av budsjettet for 2023.

Vi viser vi til vår hjemmeside. Her finner dere blant annet årsrapporten for 2021 med mange
artikler om vårt og våre samarbeidspartneres arbeid for friluftslivet www.bof.no

Vi i BOF ser frem til videre godt samarbeid.

Bergen 5. mai 2022

Dag Seter
Daglig Leder
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Saksnr Utval Type Dato 

67/2022 
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Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Tore Henrik Øye FE-223, FA-K40 22/308 
 
 
HANDSAMING AV SØKNAD OM TILSKOT FRÅ KOMMUNALT VILTFOND TIL OPPSETJING AV  
HJORTEGJERDE KRING  GRASENG OG BEITE  PÅ GBNR. 58/5  LAVIK I EKSINGEDALEN  
 
 
Vedlegg: 
Søknad om tilskot til hjortegjerde på Lavik 
2022 - hjortegjerde på lavik - søknad til vaksdal kommune - vedlegg - økonomi - pdf 
 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
 
Viltnemnda, ved Formannskap-/plan og økonomiutvalet (FPØ), løyver inntil kr. 80 000,- eks. mva. 
i viltfondsmidlar til føretaket Lars Bjarte Nesheim for oppsetjing av 1078 meter med hjortegjerde på 
gbnr. 58/5 Lavik i Eksingedalen for å hindre hjort i å beite på innmark.   
 
Vedtaket er gjort med heimel i Forskrift om kommunale og fylkeskommunale viltfond og fellingsavgift 
for elg og hjort § 5, jf. § 1, og vedtektene for kommunalt viltfond pkt. 5. 
 
Tilskotet er løyvd ut frå kr. 159 764,-  i godkjend kostnad, med 50 % i finansiering (avrunda). Lågare 
dokumentert kostnad gjev lågare tilskot.  
 
Årleg ettersyn og vedlikehald av gjerdet vert sett som vilkår for tilskotet. 
 
Tilskotet vil bli utbetalt til søkjar sin bankkonto etter oppmoding om sluttutbetaling. 
 
 
Saksopplysningar:  
 
Samandrag/konklusjon (kort om saka) 
 
Viltfondet skal fremje viltforvaltning, kunnskap om viltet, jaktorganisering mv. i kommunen, jf. 
vedtektene pkt. 5. Formannskapet/plan- og økonomiutvalet (FPØ) utgjer viltnemnda, og tildeler 
tilskot etter innstilling frå Kommunedirektøren. 
 
Føretaket Lars Bjarte Nesheim søkjer om kr. 98 414,- i tilskot frå viltfondet til oppsetjing av 1078 



meter med hjortegjerde kring graseng på gbnr. 58/5 Lavik i Eksingedalen (leigeareal). Føremålet med 
tiltaket er å hindre beiteskadar på innmark. 
 
Tiltaket, med innkjøp av materiell og verdien av eige arbeid, er kostnadsrekna til kr. 159 764,-. 
Tilskotet det vert søkt om, utgjer i dette høvet 61 % av dokumentert utgifter og verdien av eige 
arbeid, jf. vedlegg til søknaden.  
 
Viltfondet i kommunen kan nyttast til å førebyggje og hindre hjorteskadar på innmark. Fondssaldoen 
var kr. 644 000,- per 01.08.22. Bunden kapital skal vere kr. 100 000,-. Det soleis kr. 544 000,- 
tilgjengleg for tildeling.      
 
Kommunedirektøren går inn for å løyve inntil kr. 80 000,- i tilskot til tiltaket. Dette utgjer 50 % 
finansering av godkjend kostnad, og er kr. 19 414,- mindre enn søknadsbeløpet.   
 
Bakgrunn for saka 
 
I søknad av 08.08.22 søkjer føretaket Lars Bjarte Nesheim om kr. 98 414,- i tilskot frå kommunalt 
viltfond til oppsetjing av 1078 meter med hjortegjerde på gbnr. 58/5 Lavik i Eksingedalen. Søkjar eig 
og driv gbnr. 65/4 på Nesheim, og nyttar arealet på Lavik som tilleggsareal etter avtale med 
grunneigar Asbjørn Lavik. 
 
Hjortegjerdet vart sett opp i 2021, som følgje av svært høg tettleik av hjort i området, med store 
beiteskadar og påfølgjande tap av avling og økonomi. Føremålet med tiltaket er soleis å skjerme 
grasenga, og å hindre/redusere skadepresset frå hjort. I dette høvet skjermar gjerdet om lag 73 daa 
med fulldyrka jord, i tillegg til avsperring mot innmarksbeite.   
 
Hjortegjerdet er 2 meter høgt, i form av 2 høgder med 1 meter gjerde. Det var nytta 10 cm tjukke 
stolpar med om lag 1-2 meters avstand. I tillegg vart eksisterande grindar gjort høgare, og det vart 
nytta byggjerde mot elva.  
 
Tiltaket er kostnadsrekna og dokumentert til kr. 159 764,- eks mva, etter følgjande fordeling: 
 

· MATERERIELL/INNLEIGD ARBEID/TRANSPORT 
· Stolpar, krampar, stolpesko m.m. (Felleskjøpet)                    kr. 45 116,- 
· Gjerdenetting                                                                      kr.    6 800,- 
· Byggjerde                                                                      kr.  22 882,- 
· Materiell frå eige lager (gjerdenetting og krampar)                    kr.  12 366,- 
· Innleigd arbeid (entreprenør)                                                   kr.    5 900,-  
· Transport (bruk av traktor m.m).                                        kr.    5 350,-           

                      SUM                                                                                                                kr. 98 414,- 
 

· EIGE ARBEID  
· Førebuing, gjennomføring og etterarbeid (205,5 t, a kr 300,-)          kr. 61 350,-  

 
Innkjøp av materiell, innleigd arbeid og transport utgjer 61 % av kostnaden, medan verdien av eige 
arbeid utgjer 39 %. Meterprisen for gjerdet vert kring kr. 150,-. 
 
Søkjar opplyser at oppsetjinga av hjortegjerdet var eit samarbeid mellom grunneigarar og 
leigetakarar av jordbruksareal på Lavik. I dette høvet er om lag 200 daa med graseng gjerda inn, og 
det er søkt om viltfondsmidlar frå fleire hald.  
 



Formelt grunnlag: 
 

· Forskrift om kommunale og fylkeskommunale viltfond og fellingsavgift for elg og hjort. 
· Vedtekter for kommunalt viltfond, vedteke av kommunestyret 17.12.01, jf. sak 0116/01. 

 
Vurdering og konsekvensar: 
 
Om tiltaket 
 
Beiteskadar frå hjort på dyrka mark er eit utbreidd problem i Eksingedalen, mellom anna på Lavik, 
som har store, samanhengande engareal i aktiv drift. Her samlar det seg mykje hjort på innmarka i 
sommarhalvåret, der høgt beitepress og opptrakking av enga gjev reduserte avlingar og økonomiske 
tap for gardbrukarane. 
 
Grunneigarare og leigetakarar på Lavik gått saman om å etablere hjortegjerde rundt store engararel 
på staden, som tiltak mot hjorteskadar, mellom anna på eigedomen som søkjar gjer nytte av. Her er 
det lagt ned stor innsats, både økonomisk og arbeidsmessig, for å skjerme innmarka og gras-
avlingane. 
 
Kommunedirektøren ser på gjerding som eit effektivt og verknadsfullt tiltak mot hjorteskadar. 
Tiltaket samsvarer også med statlege forventingar om at det vert gjort aktive grep for å førebyggje og 
hindre skadar frå hjort på innmark.  
 
Gjerdet som er sett opp på Lavik, er i tråd med faglege råd om hjortegjerde, og vert vurdert som  
eigna til å halde hjorten vekke frå innmarka. 
 
Vedlagt dokumentasjon av kostnadar og arbeidsinnsats vert sett på som tilstrekkeleg vurderings-
grunnlag. Oppgjevne kostnadar vert vurdert å vere relevante for tiltaket, og i tråd med kommunen 
sine satsar for eige arbeid. I dette høvet vert godkjend kostnad sett til kr. 159 764,-, som samsvarer 
med oppgjevne kostnadar i søknaden. 
 
Tildeling av fondsmidlar    
 
I følgje Forskrift om kommunale og fylkeskommunale viltfond mv § 5 punkt a), kan kommunen sitt 
viltfond nyttast til tiltak som førebyggjer og reduserer skadar som hjortevilt påfører landbruks-
næringa. Vedtektene til fondet nemner ikkje hjortegjerde spesielt, men seier at tilgjengelege 
fondsmidlar kan nyttast til å fremje viltforvalting, jaktorganisering mv. i kommunen, jf. punkt 5.  
Kommunedirektøren vurderer i dette høvet at tiltaket ligg innanfor fondsføremålet, og går inn for å 
tildele midlar frå fondet. Grunngjevinga tek også utgangspunkt i god effekt av tiltaket.  
 
I følgje vedtektene for viltfondet, punkt 4, skal grunnkapitalen til fondet vere kr. 100 000,- (bunden 
kapital). Midlar ut over dette, er fondsmidlar som kan nyttast til aktuelle tiltak. Fondet sin saldo per 
01.08.21, er kr. 644 000,- (avrunda). Det er soleis tilskotsmidlar tilgjengeleg. 
 
Korkje statleg forskrift eller vedtektene for kommunen sitt viltfond seier noko om finansieringsgrad 
ved tildeling av viltfondsmidlar til ulike tiltak. Det er heller ikkje fastsett noko fast søknadsfrist, eller 
krav om at tiltaket ikkje må vere byrja på før løyving av tilskot. I dette høvet meiner Kommune-
direktøren at tiltaket nyleg bør vere starta opp eller gjennomført, som er tilfelle i gjeldande sak. Elles 
er det i vurderinga teke høgd for andre innkomne søknadar til fondet, og at det kan kome inn fleire i 
løpet av året. Handlingsrommet vert i denne samanheng vurdert som tilstrekkeleg for å tildele midlar 



til tiltaket. Det skal òg nemnast at viltfondet får tilført årleg kapital frå fellingsavgifter etter kvar 
jaktsesong (hjortejakta). 
 
Med bakgrunn i søknaden, tiltaket sin karakter og vurderingane ovanfor, går kommunedirektøren inn 
for å løyve 50 % i tilskot av godkjend kostnad. Dette gjev følgjande tilskot: 
 

· kr. 159 764,- i godkjend kostnad (eks mva) x 50 % i tilskot : 100 %  = kr 80 000,- (avrunda).  

 
Tilskotet er kr. 19 414,- lågare enn søknadsbeløpet, og utgjer ei løyving på kr. 100,- per meter med 
gjerde. 
 
Kommunedirektøren si innstilling vert sendt over til FPØ (viltfondet) for endeleg avgjerd.  
 
 
 



8/8-22 
 
Vaksdal Kommune 
Landbrukskontoret 
Konsul Jebsens gate 16 
5722 DALEKVAM 
 
Eg søkjer herved tilskot frå Vaksdal kommune for oppsetjing av hjortegjerde på Lavik 
2021/2022.  
 
Føremålet med hjortegjerdet er å hindre hjort i å beite på innmark. 
 
Oppsetjinga er eit samarbeid med alle med grunneigarar på Lavik som har eigedom på den 
sida av elva.  
 
For min del har eg organisert, sett opp og betalt for gjerdet med samtykke frå grunneigar 
Asbjørn Lavik. Underteikna har sett opp gjerde i ytterkant av eigedom 4628/58-5, totalt 1078 
meter gjerde ( jfr måleverktøy på Nibio ): 
 

 
 



Oppsummering arbeider: 
Totalt oppsatt 2m gjerde: 
Rundt innmark   970 meter 
Avsperring mot beite   98 meter 
Totalt     1078 meter 
 
Forhøging av eksisterande grinder: 3 stk. 
Hjortegjerdet er sett opp med 10 cm stolp og 2 høgder med 1m gjerde. 
Inngjerding med byggjerde: 100 meter ( mot elva ). 
 
Økonomi ( tala forståast eks mva ): 
Totaltkostnad      kr 159.764,- 
Herav arbeidsinnsats ( 300 kr/t )  kr 61.350,- 
Herav fakturerte kostnader + eigne utlegg kr 98.414,- 
 
Vedlegg: 
- Økonomioversikt 
- Kopi av innkomne faktura 
 
Søkjesum: 
Eg søkjer om å få dekka fakturerte kostnader og eigne utlegg på kr 98.414,-. 
 
 
 
 
 
Mvh 
Lars Bjarte Nesheim 
Eksingedalsvegen 2601 
5728 EIDSLANDET 
 



2021  OG  2022  -  REKNESKAP  HJORTEGJERDE  PÅ  LAVIK  -  RUNDT  4628  GNR  58  BRUK  5

Dato Utførande  arbeider Arbeid Kroner Timer

GJERDE  RUNDT  HEILE  GARDEN  -  CA  1,1  KM  -  978  METER  2M  GJERDE  OG  100  METER  BYGGJERDE
10.apr Asbjørn  Lavik Lage  trase 3

11.apr.21 Asbjørn  Lavik Lage  trase 8
17.apr.21 Asbjørn  Lavik lage  trase 3

Asbjørn  Lavik lage  trase 9
24.apr Asbjørn  Lavik Lage  trase 8

28.apr.21 Njål  Nese fjerne  gamale  gjerde 6
29.apr.21 Lars  Bjarte fjerne  gamale  gjerde 7
29.apr.21 Gøril fjerne  gamale  gjerde 7
30.apr.21 Lars  Bjarte fjerne  stolp 4
20.apr.21 Anne-Synnøve fjerne  stolp 4

mai.21 Lars  Bjarte Hente  stolp  på  Voss  med  Traktor 7

01.mai.21 Lars  Bjarte setje  opps  stolp 11
01.mai.21 Sondre setje  opps  stolp 11
01.mai.21 Even  Vangsnes Gravemaskinteneste  -  setje  opp  stolp 11

05.mai.21 Lars  Bjarte montere  gjerde 10
05.mai.21 Sondre montere  gjerde 10

06.mai.21 Lars  Bjarte montere  gjerde 8
06.mai.21 Sondre montere  gjerde 8

07.mai.21 Lars  Bjarte montere  gjerde 6
07.mai.21 Asbjørn  Lavik montere  gjerde 6

Lars  Bjarte Snurre  saman  gjerde 8
Jaron  Meyn Snurre  saman  gjerde 5
Ole  Andre  Eikefet Snurre  saman  gjerde 1,5



Gøril Snurre  saman  gjerde 5

GJERDE  FRÅ  BRU  -  LANGS  VEG  -  TIL  GARDSGRENSE  PÅ  TVERS  AV  VEG  -  98  METER
12.apr.22 lbn Hente  utstyr  i  Blomsterdalen 5
13.apr.22 lbn Hente  utstyr  på  voss 4
28.apr.22 lbn demontere  gjerde 5
04.mai.22 an rydde 2
04.mai.22 lbn sage  og  rydde 2
05.mai.22 lbn rydde  og  lage  til  hull  til  stolp 5

mai.22 lb feste  stolp 3

mai.22 lb montere  gjerde 6
mai.22 gaute montere  gjerde 6

Sum  arbeidstimer 204,5
Timesats  Vaksdal  kommune 300

Sum  arbeid  (  antal  timer  *  timesats  ) 61  350kr               

Fakturerte  kostnader

31.05.2021 Felleskjøpet Stolp 34  242kr               
Kramper 2  366kr                 
Støttestolp 2  676kr                 

14.06.2021 Even  Vangsnes Entreprenørhjelp 5  900kr                 

23.10.2021 Arnfinn  Trøen Gjerdenetting 850  meter 6  800kr                 

12.04.2022 Instant  Norge Byggegjerde 22  882kr               

30.04.2022 Felleskjøpet Stolp 5  832kr                 



Bidrag frå eige lager pluss transportkostader

Gjerdenetting Sum behov: 2000 meter 10 000kr
Sum innkjøpt: 850 meter
Eige bidrag: 1250 meter
Totalt: Kr 10.000

Kramper 2 pakker 2 366kr

mai.21 Transport tur/retur Voss med traktor og henger - Totalt 130km a kr 15 pr km 1 950kr
12 apr Transport tur/retur Bergen hente pakke med gjerde Totalt 210 km a kr 10 pr km 2 100kr
13 april 2022 Transport tur/retur Lavik Voss hente pakke md stolp Totalt 130 km a kr 10 pr km 1 300kr

Sum fakturerte kostnader og eigne utlegg - kostnader hjortegjerde 98 414kr
Sum arbeidskostnader med Vaksdal kommune sin timesats a kr 300/t 61 350kr

Sum hjortegjerde 159 764kr

Lars Bjarte Nesheim



 Vaksdal kommune  

  
  

SAKSPAPIR 
 
Saksnr Utval Type Dato 

68/2022 
 

Formannskap/plan- og økonomiutvalet PS 23.08.2022 
 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 
Tore Henrik Øye FE-223, FA-K40 22/308 
 
 
LØYVING AV TILSKOT FRÅ KOMMUNALT VILTFOND TIL OPPGRADERING AV SKYTEBANA I 
LITLEVIKA PÅ EIDSLANDET - NYE ELEKTRONISKE SKIVER  
 
 
Vedlegg: 
Soknad_Sius_AC13_2022_Vaksdal 
Tilbud_Sius_AC13_2022 
 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:    
 
Viltnemnda, ved Formannskap-/plan og økonomiutvalet (FPØ), løyver inntil kr. 25 000,- inkl. mva.  
i viltfondsmidlar til Vaksdal/Modalen Skyttarlag, v/ Trygve  Mjelde, til innkjøp av to nye, elektroniske 
skiver for bruk på skytebana i Litlevika på Eidslandet. 
 
Vedtaket er gjort med heimel i Forskrift om kommunale og fylkeskommunale viltfond og fellingsavgift 
for elg og hjort § 5, jf. § 1, og vedtektene for kommunalt viltfond pkt. 5. 
 
Tilskotet er løyvd ut frå kr. 132 725,- i godkjend kostnad, og utgjer 19 % i finansiering. Ved eventuelt 
lågare kostnad, kan tilskotssummen bli redusert tilsvarande. Ved momsrefusjon vert kostnaden eks. 
mva. lagt til grunn for tilskotet.  
 
Tilskotet vil bli utbetalt til søkjar sin bankkonto etter innsending av sluttrapport med kostnads-
dokumetasjon.  
 
Arbeidsfristen er sett til 01.06.24. Etter dette blir tilskotet trekt attende. 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Samandrag/konklusjon (kort om saka) 
 
Vaksdal/Modalen skyttarlag søkjer om midlar frå Vaksdal kommune sitt viltfond til innkjøp av to nye, 
elektroniske skiver til skytebane i Litlevika på Eidslandet.  
 



Det vert søkt om kr. 50 000,- i tilskot frå Mysterfondet og kommunen sitt viltfond til investeringa 
(samla søknadssum). 
 
Kostnaden med tiltaket er budsjettert til kr. 132 725,- inkl. mva.  
 
I følgje vedtekene til viltfondet, skal fondet sine midlar nyttast til tiltak som fremjar viltforvaltning. 
Kommunedirektøren si vurdering er at søknaden frå skyttarlaget er innanfor viltfondet sitt føremål, 
ved at tiltaket legg til rette for gode treningsforhold og skyteferdigheiter hos jegerane. Dette som 
grunnlag for ei presis og målretta jaktutøving/forvaltning. 
 
Kommunedirektøren si innstilling er at FPØ, som også utgjer viltnemda, løyver inntil kr. 25 000,- til 
planlagt oppgradering av skytebana i Litlevika. Dette utgjer 19 % av budsjettert kostnad.  
 
Bakgrunn for saka 
 
I søknad av 17.06.22 søkjer Vaksdal/Modalen skyttarlag, v/ Trygve Mjelde, om kr. 50  000,- i tilskot 
frå Mysterfondet og Vaksdal kommune sitt viltfond (samla søknadsbeløp). Tilskotet skal nyttast til 
innkjøp og montering av nye elektroniske skiver på skytebana i Litlevika på Eidslandet. Søknads-
beløpet utgjer 38 % av busjettert kostnad på kr. 132 725,- inkl. mva. (jf. vedlegg). Skyttarlaget har 
òg søkt Modalen kommune om kr. 50 000,-. Den resterande kostnaden på kr. 32 725,-, skal laget 
dekkje sjølv (25 %).  
 
Bakgrunnen for søknaden er skyttarlaget sitt arbeidet med å oppgradere skytebana. Oppgraderinga 
byrja i 2019, med utskifting av signal-/kabelsystem og straumforsyning frå standplass til skyteskivene.  
Her gav kommunen kr. 40 000,- i tilskot gjennom Mysterfondet.  
 
Grunna utbetringane i 2019, kan skyttarlaget no gå over til den nyaste typen skiver, i følgje søkjar. 
Desse skivene er svært pålitelege, og krev mest ikkje vedlikehald, i motsetnad til dagens skiver.  
Skyttarlaget har i dette høvet stengd ned fleire skiver, grunna dårleg funksjon. Nye skiver vil difor 
betre situasjonen mykje, med tanke på kvalitet, verknad og presisjon. 
 
Søkjar nemner at skytebane i Litlevika er mykje i bruk, mellom anna av jegerar som trenar og tek 
skyteprøva. Bana representerer soleis eit viktig, lokalt tilbod, med stor nytteverdi  for personar med 
jaktinteresse. 
 
Formelt grunnlag: 
 

· Forskrift om kommunale og fylkeskommunale viltfond og fellingsavgift for elg og hjort. 
· Vedtekter for kommunalt viltfond, vedteke av kommunestyret 17.12.01, jf. sak 0116/01. 

Vurdering og konsekvensar: 
 
I følgje viltfondet sine vedtekter § 5, skal fondet sine midlane nyttast «til tiltak for fremjing av 
viltforvaltning, styrking av kunnskapen om viltet, jaktorganisering m.v i kommunen». 
 
Sjølve tiltaket det vert søkt om midlar til, handlar ikkje direkte om viltforvaltning, men vil likevel vere 
med å leggje til rette for dette i neste omgang, gjennom ei målretta og forsvarleg jaktutøving. 
Samstundes vil oppgraderinga av skytebana, med innkjøp av nye skiver, kunne stimulere jegerane til 
ytterlegare bruk av bana i treningssamanheng, og vonleg medverke til rekruttering av nye jegerar. 
Kommunedirektøren vurderer difor at tiltaket fell saman med viltfondet sitt føremål. 
 



Saldoen til viltfondet per 01.08.22, var omlag kr. 644 000,-. Vedtektene seier at grunnkapitalen for 
fondet skal vere på kr. 100 000,- (bunden kapital). Tilgjengelege midlar i fondet er soleis kring kr.  
544 000,- (kan endre seg som følgje av annan tildeling). Det er soleis grunnlag for å løyve midlar til 
skyttarlaget, også med tanke på at det kan kome inn fleire søknadar i løpet av året. Fellingsavgiftene 
etter jakta i 2022, vil i sin heilskap bli overført til fondet, og vere med å byggje opp att 
fondskapitalen. 
 
Kommunedirektøren ser søknaden i samanheng med at det òg er søkt om midlar frå Mysterfondet. 
I dette høvet er innstillinga å løyve halvparten av søknadsbeløpet frå kvart fond.  
 
Kommunedirektøren går inn for at det vert løyvd kr. 25 000,- frå viltfondet til innkjøp og montering 
av 2 stk. nye, elektronisk skiver på skytebana i Litlevika. Dette utgjer 19 % av budsjettert kostnad. 
 
 



Vaksdal/Modalen Skyttarlag        17.06.2022 

Skjerjavegen 60 

V/Trygve Mjelde 

5729 Modalen 

 

Vaksdal Kommune 

Konsul Jebsengate 16 

5722 Dalekvam 

 

 

SØKNAD OM TILSKOT FRÅ VILT/MYSTERFOND TIL OPPGRADERING AV SKYTEBANE 

 

Vaksdal/Modalen Skyttarlag har i dag eit utandørs skyteanlegg i Litlevika på Eidsland der det er 100- 
og 200-meters bane. Dette var, den gong det vart bygd på 1990-talet, eit topp moderne skyteanlegg 
med elektroniske skiver, som har tjent skyttarlaget og medlemmane godt i alle år. Etter kvart har tida 
begynt å tære på det elektroniske anlegget. Dette er dyre komponenter og det som var topp 
moderne på 90-talet er i dag avleggs og kan ikkje erstattast. Ei oppgradering er difor heilt 
nødvending. 

Me gjorde ei stor oppgradering i 2019 som me fekk stønad til. Dette var me særs takksame for og det 
var heilt nødvending. Den gongen var det alt av signal/kabelsystem og strømforsyning frå standplass 
til skivene som var bytta ut. Denne gongen er det skjølve skivene som treng byttast ut. Skive-
enhetane me har i dag er dei same som på 90-talet. Desse er avlegst og treng mykje vedligehald og 
det begynner å verte både vanskeleg og veldig dyrt å få tak i delane som trengs til vedlikehaldet. På 
grunn av det me gjorde i 2019 med å få nytt kabelsystem kan me no gå over til siste generasjons 
elektroniske skiver som kan nytta dei same kablane. Desse krever nesten ikkje vedlikehald 
samstundes som dei er mykje meir pålitelege. Pålitelege skiver er alfa omega når f.eks jegere skal 
trena til jakta. At skivene viser der kula faktisk treff er essensielt. Me har dei siste åra vore naudt til å 
strenge ned fleire av skivene pga dei ikkje har vore til å lite på. Dette er til stor frustasjon, men 
nødvendig for å unngå problem med skadeskyting pga våpen som ikkje er godt nok innskote. Me 
kjøper inn nye deler men det er dyrt og dei varar ikkje lenge. Nye skiver kostar. Me har no fått tilbod 
på 2 stk til ein samla pris på 132.725,-. Desse er av ein heilt anna kvalitet enn dei me har i dag. Pga 
situasjonen i verda er prisane på raskt veg oppover og det er vanskelig å få tak i komponentar og det 
er venta at prisane vil stiga ytterlegare. Det er dessverre ikkje mange leverandører av denne type 
tjenester. Berre 1 i Norge av den typen me nyttar. Me søkjer herved om stønad på kroner 50000. Me 
søkjer Modalen kommune om det same og resten dekker skyttarlaget av egen kapital. Arbeid med 
montering vert gjort på dugnad. 

 

For Vaksdal/Modalen Skyttarlag 

Trygve Mjelde 



El-Score AS, Romsdalsveien 6, 6300 Åndalsnes. Org: 987 448 113
Telefon: 911 20 200. Bank: DNB Nor: 1503.18.62547. E-post: dalset-o@online.no

Vaksdal og Modalen Skytterlag
Trygve Mjelde
+47 90582939
trygvemjelde@gmail.com

Viser til telefonsamtale, og oversender tilbud på akustisk skive riflebane AC13 med CU951 med
touchscreen fargemonitor som følger:

Grunninstallasjon Kabler og strømforsyning:
Strømforsyning/kabel Kr 0.-
Grunninstallasjon, sett bestående av:
-NT211V0 Power supply 100-240VAC 4 A. (10 skiver)
-KL013 Cable LTW, f-f, 1.0m
-Y-Power cable for NT211
Kabel sett for inntil 10+10 skiveinstallasjoner standplass og skiveplass:
-Kabel KL003-2.0 Cable LTW-RJ45, 2,0 m
-KL001-T Adapter LTW
-KL001-60.0 Kabel LTW, 60.0 m (Mellom standplass og skiver 100m)
-AA110 Power supply cable 2m EU
-Device connector TT113 - plug EU
-KL001-R Terminering resistor LTW

Sum Grunninstallasjoner/kabelsett: Kr 0.-

Skiveplass:
2 stk AC13 åpen akustisk skivesystem Kr 23 895.- Kr 47 790.-
2 stk linjeboks for AC13 Kr 4 800.- Kr 9 600.-
2 stk monteringsbrakett Kr 3 950.- Kr 7 900.-

Sum skiveplass: Kr 73 190.-
Standplass:

2 stk SA951 Club control med monitor. Kr 16 495.- Kr 32 990.-
Sett bestående av electr. skivesystem ISSF/DFS godkjent..
-SA951NOR Control unit, Standplasskontroll.
-Brakett.
-M951R3 Touchscreen fargemonitor - TFT 10,4 VGA 640 x 480
-Barcodeleser eller remote control (Valgfritt)

Sum Standplass Kr 32 990.-

Delsum: Kr 106 180.-
Mva Kr 26 545.-
Totalt inkl mva: Kr 132 725.-

Betaling/Leveringssbetingelser:
Ved materiell leveringsklart fra fabrikk, og 4 yrkesdager før bestilling av transport.
Frakt og forsikring er ikke inkludert og kommer i tillegg.
Leveringsklart ca 4 uker etter bestilling. NB! Med forbehold om komponent leveranser!
Tilbudet er gyldig i 10 dager fra dato.

Det tas forbehold om endringer i fabrikkens prislister og valutakurs før ordrebekreftelse.
Prisgaranti gis ved ordrebekreftelse.



El-Score AS, Romsdalsveien 6, 6300 Åndalsnes. Org: 987 448 113
Telefon: 911 20 200. Bank: DNB Nor: 1503.18.62547. E-post: dalset-o@online.no

Monteringskostnader:
El-Score AS kan stå for sluttmontering, kobling, igangsetting og opplæring i bruk av anlegget til kr
550.- pr time + mva.
Det forutsettes at alle installasjoner til skiver/rammeverk er klart og montert av laget.
Likeså at trekkerør for trekking av kabler mellom installasjonene er klart og at trekking av kabler
foretas av laget.
Anlegget kan og delmonteres og gjøres klart til utplassering, på vårt verksted ved Åndalsnes.
Dette er enkelt, og dere kan således spare kostnader til montering, reise, kost og losji.

Spesielle forhold:
Det forutsettes at anlegget har internettilgang for enkel oppkobling mot SIUS Support og Service.
Mobilt internett er greit.
Se forøvrig vedlagte dokument.

SIUS har vært markedsleder for pistol og rifleskiver verden over, og siste generasjon skiver har tatt
markedet med storm takket være skivens minimale vedlikehold kombinert med høy fleksibilitet og
ytelse.

På vegne av El-Score AS og SIUS AG håper vi tilbudet fanger deres oppmerksomhet.

Vi ser frem til å høre fra dere og håper dere fortsatt blir fornøyd kunde av SIUS sine produkter.

Åndalsnes 12 05 2022.

Med hilsen

Ottar Dalset
Romsdalsveien 6,
6300 Åndalsnes.
+47 911 20200
E-post: post@sius.no
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Tore Henrik Øye  22/824 
 
 
LØYVING AV TILSKOT FRÅ MYSTERFONDET TIL OPPGRADERING AV SKYTEBANA I LITLEVIKA 
PÅ EIDSLANDET  - NYE ELEKTRONISKE SKIVER  
 
 
Vedlegg: 
Soknad_Sius_AC13_2022_Vaksdal 
Tilbud_Sius_AC13_2022 
 
 
 
 
Styret i Mysterfondet sitt framlegg til vedtak: 
 
Med heimel i vedtektene for Mysterfondet §§ 1 og 2 sjette ledd, løyver Formannskap/plan- og 
økonomiutvalet (FPØ) i Vaksdal kommune, inntil kr. 25 000,- i fondsmidlar til Vaksdal/Modalen 
skyttarlag.  
 
Tilskotet skal nyttast til innkjøp av 2 stykk nye, elektroniske skiver til skytebana i Litlevika på 
Eidslandet. 
 
Tilskotet utgjer 19 % av godkjende kostnadar på kr. 132 725,-. inkl. mva. Ved lågare kostnad vert 
tilskotet redusert tilsvarande.  
 
Ved momsrefusjon vert tilskotet rekna ut frå utgifter eks mva. 
 
Tilskotet vert betalt ut etter innsendt sluttrapport med naudsynt dokumentasjon (betalt faktura,  
bilete og liknande). 
 
Arbeidsfristen for tiltaket er sett til 01.09.2023. Etter dette vert tilskotet trekt attende.    
 
 
Saksopplysningar:  
 
Samandrag/konklusjon (kort om saka) 
 
Vaksdal/Modalen skyttarlag søkjer om kr. 50 000,- i tilskot til montering av 2 stykk nye, elektroniske 
skiver til laget si skytebane i Litlevika på Eidslandet. Søknaden er retta til både Mysterfondet og 



Vaksdal kommune sitt viltfond (samla tilskotsbeløp).   
 
Investeringa er budsjettert til kr. 132 725,-, inkl. mva. Søknadsbeløpet utgjer 38 % av total kostnad. 
 
Styret i Mysterfondet har handsama søknaden, og finn grunnlag for å løyve inntil kr. 25 000,- i tilskot 
frå fondet. Dette utgjer 19 % av total kostnad. Vurderinga er gjort med bakgrunn i fondet sitt føremål 
(opphjelp av vilt og fisk), jf. § 1 i vedtektene, og fondskapitalen per 01.08.22 (kr. 442 909).  
 
Styret si instilling vert lagt fram for FPØ i Vaksdal kommune til endeleg avgjerd, i tråd med 
fondsvedtektene § 2 sjette ledd.  
  
Bakgrunn for saka 
 
I søknad av 17.06.22 søkjer Vaksdal/Modalen skyttarlag, v/ Trygve Mjelde, om kr. 50  000 i tilskot frå 
Mysterfondet og Vaksdal kommune sitt viltfond (samla søknadsbeløp). Tilskotet skal nyttast til 
innkjøp og montering av nye, elektroniske skiver på skyttarlaget si skytebane i Litlevika på Eidslandet. 
Søknadsbeløpet utgjer 38 % av busjettert kostnad på kr. 132 725,- inkl. mva. (jf.  vedlegg). Det er òg 
søkt Modalen kommune om kr. 50 000,- i tilskot. Den resterande kostnaden på kr. 32 725,-  skal 
skyttarlaget dekkje av eigne midlar.  
 
Bakgrunnen for søknaden, i følgje søkjar, er arbeidet med å oppgradere skytebane. Oppgraderinga 
byrja i 2019, med utskifting av signal-/kabelsystem og straumforsyning frå standplass til skyteskivene.  
Her gav Mysterfondet kr. 40 000,- i tilskot, etter søknad, jf. arkivsak 04/2020. 
 
Som følgje av utbetringa i 2019, kan skyttarlaget no gå over til den nyaste typen skiver. Desse er 
svært pålitelege, og krev mest ikkje vedlikehald, i motsetnad til skivene som vert nytta i dag. 
Skyttarlaget har tidlegare måtte ta flerie skiver ut av bruk, grunna dårleg verknad. Nye skiver vil difor 
betre situasjonen monaleg, med tanke på funksjon, verknad og presisjon, i følgje søkjar. 
 
Søkjar nemner at skytebane i Litlevika er mykje i bruk, mellom anna av jegerar som trenar og tek 
skyteprøva. Bana representerer av den grunn eit viktig, lokalt tilbod med stor nytteverdi. 
 
Fondssaldoen til Mysterfondet var kr. 442 909,- per 01.08.22. I følgje vedtektene § 5, skal fondet ha 
ein grunnkapital på kr. 150 000,- (bunden kapital). Dette gjev kr. 292 909,- i disponible midlar. 
 
Formelt grunnlag 
 

· «BKK-Myster kraftverk. Vedtekter for bruk av midlar for opphjelp av vil og fisk» 
(Mysterfondet). 

 
Vurdering og konsekvensar 
 
Styret i Mysterfondet har handsama søknaden frå skyttarlaget per e-post og telefon. 
 
Søknaden vart handsama straks etter den kom inn, og ikkje etter ein fastsett søknadsfrist for 2022.  
Vedtektene til Mystefondet seier ikkje noko om søknadsfrist, men det vanlege har vore å setje fristen 
til 1. desember, med sakshandsaming før nyttår.   
 
Fondsstyret ser det som verdifullt å ha ei godt fungerande skytebane i kommunen. I dette høvet vil 
montering av nye, elektronisk skiver gjere bana i Liltevika meir moderne og funksjonell for trening, 



gjenomføring av jegerprøven og andre, aktuelle aktivitetar. Tilbodet og kapasiteten lokalt vert betre, 
og oppgraderinga vil vonleg medverke til ytterlegare bruk og styrkja rekruttering av unge jegerar.  
 
Skytebane i Litlevik vert nytta av fleire enn berre jegerar, og til meir enn berre å førebu jakt. Likevel 
er bana mykje brukt av jegerane. I dette høvet er det ein stor fordel å ha ei lokal bane som jakt-
interesserte kan gjere nytte av, saman med andre skyttare. På denne måten vert det tilrettelagt for 
aktiv bruk og betre ferdigheiter, som igjen vil vere med å fremje jakt og viltforvaltning.   
 
Styret i Mystefondet meiner at tiltaket det vert søkt om midlar til, er i samsvar med fondet sitt 
føremål om «opphjelp av vilt». Styret går difor inn for å støtte Vaksdal/Modalen skyttarlag sitt arbeid 
med oppgradering av skytebana i Litlevika. Innstilinga er difor å tildele kr. 25 000,- i fondsmidlar, som 
utgjer halvparten av søknadsbeløpet. Ut over dette vert det vist til kommunen sitt viltfond for 
eventuell, ytterlegare tildeling.  
 
Styret har i si vurdering teke med at det kan kome inn andre søknadar om tilskot frå Mysterfondet i 
2022. Her er vurderinga at det er grunnlag for nye tildelingar innanfor fondssaldoen og tilgjengelege 
midlar. Det kjem òg inn årlege overføringar til fondet.  
 
Saka vert sendt over til FPØ  for handsaming og endeleg avgjerd, jf. fondsvedtektene § 2 sjette ledd. 
 
 
 



Vaksdal/Modalen Skyttarlag        17.06.2022 

Skjerjavegen 60 

V/Trygve Mjelde 

5729 Modalen 

 

Vaksdal Kommune 

Konsul Jebsengate 16 

5722 Dalekvam 

 

 

SØKNAD OM TILSKOT FRÅ VILT/MYSTERFOND TIL OPPGRADERING AV SKYTEBANE 

 

Vaksdal/Modalen Skyttarlag har i dag eit utandørs skyteanlegg i Litlevika på Eidsland der det er 100- 
og 200-meters bane. Dette var, den gong det vart bygd på 1990-talet, eit topp moderne skyteanlegg 
med elektroniske skiver, som har tjent skyttarlaget og medlemmane godt i alle år. Etter kvart har tida 
begynt å tære på det elektroniske anlegget. Dette er dyre komponenter og det som var topp 
moderne på 90-talet er i dag avleggs og kan ikkje erstattast. Ei oppgradering er difor heilt 
nødvending. 

Me gjorde ei stor oppgradering i 2019 som me fekk stønad til. Dette var me særs takksame for og det 
var heilt nødvending. Den gongen var det alt av signal/kabelsystem og strømforsyning frå standplass 
til skivene som var bytta ut. Denne gongen er det skjølve skivene som treng byttast ut. Skive-
enhetane me har i dag er dei same som på 90-talet. Desse er avlegst og treng mykje vedligehald og 
det begynner å verte både vanskeleg og veldig dyrt å få tak i delane som trengs til vedlikehaldet. På 
grunn av det me gjorde i 2019 med å få nytt kabelsystem kan me no gå over til siste generasjons 
elektroniske skiver som kan nytta dei same kablane. Desse krever nesten ikkje vedlikehald 
samstundes som dei er mykje meir pålitelege. Pålitelege skiver er alfa omega når f.eks jegere skal 
trena til jakta. At skivene viser der kula faktisk treff er essensielt. Me har dei siste åra vore naudt til å 
strenge ned fleire av skivene pga dei ikkje har vore til å lite på. Dette er til stor frustasjon, men 
nødvendig for å unngå problem med skadeskyting pga våpen som ikkje er godt nok innskote. Me 
kjøper inn nye deler men det er dyrt og dei varar ikkje lenge. Nye skiver kostar. Me har no fått tilbod 
på 2 stk til ein samla pris på 132.725,-. Desse er av ein heilt anna kvalitet enn dei me har i dag. Pga 
situasjonen i verda er prisane på raskt veg oppover og det er vanskelig å få tak i komponentar og det 
er venta at prisane vil stiga ytterlegare. Det er dessverre ikkje mange leverandører av denne type 
tjenester. Berre 1 i Norge av den typen me nyttar. Me søkjer herved om stønad på kroner 50000. Me 
søkjer Modalen kommune om det same og resten dekker skyttarlaget av egen kapital. Arbeid med 
montering vert gjort på dugnad. 

 

For Vaksdal/Modalen Skyttarlag 

Trygve Mjelde 



El-Score AS, Romsdalsveien 6, 6300 Åndalsnes. Org: 987 448 113
Telefon: 911 20 200. Bank: DNB Nor: 1503.18.62547. E-post: dalset-o@online.no

Vaksdal og Modalen Skytterlag
Trygve Mjelde
+47 90582939
trygvemjelde@gmail.com

Viser til telefonsamtale, og oversender tilbud på akustisk skive riflebane AC13 med CU951 med
touchscreen fargemonitor som følger:

Grunninstallasjon Kabler og strømforsyning:
Strømforsyning/kabel Kr 0.-
Grunninstallasjon, sett bestående av:
-NT211V0 Power supply 100-240VAC 4 A. (10 skiver)
-KL013 Cable LTW, f-f, 1.0m
-Y-Power cable for NT211
Kabel sett for inntil 10+10 skiveinstallasjoner standplass og skiveplass:
-Kabel KL003-2.0 Cable LTW-RJ45, 2,0 m
-KL001-T Adapter LTW
-KL001-60.0 Kabel LTW, 60.0 m (Mellom standplass og skiver 100m)
-AA110 Power supply cable 2m EU
-Device connector TT113 - plug EU
-KL001-R Terminering resistor LTW

Sum Grunninstallasjoner/kabelsett: Kr 0.-

Skiveplass:
2 stk AC13 åpen akustisk skivesystem Kr 23 895.- Kr 47 790.-
2 stk linjeboks for AC13 Kr 4 800.- Kr 9 600.-
2 stk monteringsbrakett Kr 3 950.- Kr 7 900.-

Sum skiveplass: Kr 73 190.-
Standplass:

2 stk SA951 Club control med monitor. Kr 16 495.- Kr 32 990.-
Sett bestående av electr. skivesystem ISSF/DFS godkjent..
-SA951NOR Control unit, Standplasskontroll.
-Brakett.
-M951R3 Touchscreen fargemonitor - TFT 10,4 VGA 640 x 480
-Barcodeleser eller remote control (Valgfritt)

Sum Standplass Kr 32 990.-

Delsum: Kr 106 180.-
Mva Kr 26 545.-
Totalt inkl mva: Kr 132 725.-

Betaling/Leveringssbetingelser:
Ved materiell leveringsklart fra fabrikk, og 4 yrkesdager før bestilling av transport.
Frakt og forsikring er ikke inkludert og kommer i tillegg.
Leveringsklart ca 4 uker etter bestilling. NB! Med forbehold om komponent leveranser!
Tilbudet er gyldig i 10 dager fra dato.

Det tas forbehold om endringer i fabrikkens prislister og valutakurs før ordrebekreftelse.
Prisgaranti gis ved ordrebekreftelse.



El-Score AS, Romsdalsveien 6, 6300 Åndalsnes. Org: 987 448 113
Telefon: 911 20 200. Bank: DNB Nor: 1503.18.62547. E-post: dalset-o@online.no

Monteringskostnader:
El-Score AS kan stå for sluttmontering, kobling, igangsetting og opplæring i bruk av anlegget til kr
550.- pr time + mva.
Det forutsettes at alle installasjoner til skiver/rammeverk er klart og montert av laget.
Likeså at trekkerør for trekking av kabler mellom installasjonene er klart og at trekking av kabler
foretas av laget.
Anlegget kan og delmonteres og gjøres klart til utplassering, på vårt verksted ved Åndalsnes.
Dette er enkelt, og dere kan således spare kostnader til montering, reise, kost og losji.

Spesielle forhold:
Det forutsettes at anlegget har internettilgang for enkel oppkobling mot SIUS Support og Service.
Mobilt internett er greit.
Se forøvrig vedlagte dokument.

SIUS har vært markedsleder for pistol og rifleskiver verden over, og siste generasjon skiver har tatt
markedet med storm takket være skivens minimale vedlikehold kombinert med høy fleksibilitet og
ytelse.

På vegne av El-Score AS og SIUS AG håper vi tilbudet fanger deres oppmerksomhet.

Vi ser frem til å høre fra dere og håper dere fortsatt blir fornøyd kunde av SIUS sine produkter.

Åndalsnes 12 05 2022.

Med hilsen

Ottar Dalset
Romsdalsveien 6,
6300 Åndalsnes.
+47 911 20200
E-post: post@sius.no
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Knut Trefall  22/776 
 
 
RO- OG PADLERUTER I VESTLAND 2022 - 2026  
 
 
 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune går inn i Vestland fylkeskommune sitt ro- og padleprosjekt med fylgjande 
målsetjingar: 
 
Gjennom deltaking i prosjektet skal Vaksdal kommune: 

· Kartlegge eksisterande tilrettelagde ro- og padleruter i kommunen. Kartlegginga skal 
innehalde tilstrekkeleg informasjon til at rutene kan graderast i samsvar med 
padleforbundet sin metodikk for gradering av padleruter 

· Kartlegge eksisterande fasilitetar og infrastruktur i tilknyting til rutene, t.d. 
parkeringsmoglegheiter, utsettingspunkt, toalett, tilrettelagde friluftsområde, 
overnattingsmoglegheiter og utlånsordningar for kajakk, kanoar og robåtar 

· Formidle dei kartlagde rutene digitalt og med fysiske informasjonstavler, til dels ved 
startpunkt for padlerutene  

· Kartlegge potensiale for nye ro- og padleruter i kommunen 
· Kartlegge eventuelt behov for nye fasilitetar og vøling av eksisterande 

Vaksdal kommune søkjer fylkeskommunale tilskot til kartleggingsarbeidet av ro- og padleruter og 
relevant tilrettelegging og infrastruktur i tilknyting til rutene.  
 
 
Saksopplysningar:  
 
Bakgrunn for saka 
Ro- og padleruter i Vestland 2022-2026 er eit regionalt prosjekt for å skape eit betre friluftstilbod til 
befolkninga gjennom å kombinere kartlegging av padlerute med fysisk tilrettelegging. Vestland 
fylkeskommune ynskjer å ta ei koordinerande rolle i arbeidet med kartfesting og tilrettelegging av ro- 
og padleruter i Vestland og oppmodar kommunar til deltaking.  
 
Les meir om ro- og padleprosjektet her. 
 



Overordna om prosjektet 
Vestland fylkeskommune ynskjer å legge til rette for at fleire menneskje, både innbyggjarar og 
tilreisande, skal oppdage glede og meistring ved å ferdast i ein kajakk elle robåt og få gode natur- og 
friluftsopplevingar langs vestlandskysten. Ved å gjere informasjon om ro- og padlemoglegheitene 
lettare tilgjengeleg kan terskelen for friluftsliv på sjøen verte lågare.  
 
Ro- og padleprosjektet har ei føreslege prosjektperiode frå 2022 til 2026 og kan delast inn i fire 
prosjektfasar: 1. kartlegging; 2. informasjons/kompetansebygging, 3. fysisk tilrettelegging, 4. 
aktivitetsskaping.  
 
Fylkeskommunen sine mål for padleprosjektet  
 
Effektmål:  

· Gjere det enklare og meir interessant for innbyggarar og besøkande å oppleve 
Vestlandskysten frå kajakk, robåt o.l. 

· Bidra til betre folkehelse ved å fremme roing og padling som attraktive og spennande 
formar for fysisk aktivitet.  

· Sette fokus på eit enkelt og miljøvennleg friluftsliv på sjøen.  
· Betre samarbeid om roing og padling på tvers av offentlege, frivillige og private aktørar.  

 
Resultatmål:  

· Etablere 100 ro- og padleruter i Vestland  
· Etablere ei eller fleire samanhengande ro- og padleleier ved å knyte saman ro- og 

padleruter og legge til rette for naudsynt infrastruktur i form av overnattingsmoglegheiter, 
toalett osv. 

· Samle informasjon og kartbeskriving av ro- og padleruter i Vestland på ei felles plattform 
· Lage ein logo og ein «merkevare» som gjer ro- og padleruter i Vestland gjenkjennelege og 

blir eit kvalitetsteikn på ei god ro- og padleoppleving.  
· Skape gode overnattingstilbod lags ro og padlerutene ved å tilrettelegge eksisterande 

overnattingstilbod og supplere med padlehukar der dette er naudsynt. Padlehukane skal ha 
eit attkjenneleg design som brukarane assosiere med padling i Vestland.  

· Gjere roing og padling meir tilgjengeleg for personar med nedsett funksjonsevne ved å 
etablere inntil 30 universelt utforma utsettingsbrygger/ramper for kajakk/kano.  

· Legge til rette for at dagsturhytte som ligg ved sjøen enkelt kan nåast med kajakk eller 
robåt, der dette er hensiktsmessig.  

· Gjere det enklare å finne fram til informasjon om kor ein kan låne eller leige kano, kajakk 
eller robåt.  

· Bygge kompetanse om tilrettelegging og gjennomføring av trygge ro- og padleturar. 
· Auke aktivitet og deltaking i aktivitetar i regi av turlag, padleklubbar og andre 

organisasjonar 

 
Om Vaksdal kommune som mogleg deltakar i prosjektet 
 
Denne delen av saksframlegget inneheldt eit framlegg til Vaksdal kommune si rolle og deltaking i 
prosjektet; bakgrunn, målsetjing, organisering og finansiering.   
 
Bakgrunn  
Fjordane i Vaksdal kommune byr på høge fjell, urørt natur, tronge sund og mange små og større 
perler som gjev fjordsystema og strekningane mellom tettstadane Vaksdal, Stanghelle, Stamnes, 



Straume og Eidslandet eit stort potensiale som attraktivt friluftsområde (tabell).  
 

Fjord Sørfjorden, Veafjorden, Indre Osterfjorden, Eidsfjorden, Vikafjorden, 
Bolstadfjorden, Dalevågen 

Tettstad Stavenes, Vaksdal, Stanghelle, Stamnes, Straume, Eidslandet 
Oppleving Spektakulært fjord- og kulturlandskap, laksegiljer, Skipshelleren, dagsturhytta, 

fiske, Hesjedalsfossen, murar langs FV569, Veo kai, Grautåni, turmoglegheiter 
 
I dag er det mellom anna mogleg å låne/leie kajakk på Straume og Stanghelle (Litlevika), og Bergen og 
Omland Friluftsråd (BOF) har bok og nettside som også tar for seg turforslag i Vaksdal. Desse rutene 
kan synleggjerast betre gjennom klassifisering og digital og fysisk framstilling. 
 
Skal ein ro- og padle lengre strekningar og andre stadar i kommunen, som t.d. mellom tettstadane frå 
Eidslandet til Vaksdal, trengs det betre tilrettelegging langs desse, spesielt for å gjere strekka 
tilgjengeleg for fleire. Slik tilrettelegging kan vere etablering av padlehuk og tiltak som gjer det 
enklare for menneske med nedsett funksjonsevne å koma seg på sjøen med ein kajakk.  
 
Vaksdal ligg med kort avstand frå Bergen og det er viktig å legge til rette for at besøkjande 
friluftsinteresserte har moglegheit med tilkomst per tog. Dette inneber at det finst 
utleigemoglegheiter. Det kan og sjåast på moglegheita for levering og frakt av kajakkar. At 
besøkjande kan leie kajakk på Stamnes, padle til Stanghelle for så ta toget til Bergen- utan å måtte 
padle/køyre tilbake for å levere kajakken er eit eksempel. Slik transport kan verte gjort i samarbeid 
med lag og organisasjonar, som t.d. å sjå på koordinering av frakt med BOF når dei driv tilsyn og 
vedlikehald i kommunen.  
 
Målsetjing: 
Vaksdal kommune går inn i Vestland fylkeskommune sitt ro- og padleprosjekt med fylgjande 
målsetjingar: 

 
Gjennom deltaking i prosjektet skal Vaksdal kommune: 

· Kartlegge eksisterande tilrettelagde ro- og padleruter i kommunen. Kartlegginga skal 
innehalde tilstrekkeleg informasjon til at rutene kan graderast i samsvar med 
padleforbundet sin metodikk for gradering av padleruter.  

· Kartlegge eksisterande fasilitetar og infrastruktur i tilknyting til rutene, t.d. 
parkeringsmoglegheiter, utsettingspunkt, toalett, tilrettelagde friluftsområde, 
overnattingsmoglegheiter og utlånsordningar for kajakk, kanoar og robåtar 

· Formidle dei kartlagde rutene digitalt og med fysiske informasjonstavler, til dels ved 
startpunkt for padlerutene  

· Kartlegge potensiale for nye ro- og padleruter i kommunen 
· Kartlegge eventuelt behov for nye fasilitetar og vøling av eksisterande  

Organisering: 
Vestland fylkeskommune har ei koordinerande rolle i arbeidet med kartfesting og tilrettelegging av 
ro- og padleruter i Vestland, til dels med prosjektleiing, klassifisering av ruter, utarbeider kart og 
felles plan for skilt. 
 
Frivillige lag og foreiningar vil vere sentrale i kartlegginga. Vaksdal kommune vil invitere til samarbeid 
med representantar frå lokale ressursar, som t.d. turlag, BUA og idrettslag.  
 
Framdriftsplan: 

Vedtak av deltaking i prosjektet 23.08.2022 



Sende søknad om tilskot til Vestland fylkeskommune (VLFK) 15.09.2022 
Invitere aktuelle lokale ressursar til samarbeid Haust 2022 
Kartlegging 2022-2023 
Førebels statusrapport til VLFK Mars 2023 
Sende sluttrapport for kartleggingsarbeidet til VLFK Utgangen av 2023 

 
Budsjett og finansiering: 
Kommunar kan søkje om inntil 50 000 kr av fylkeskommunen til å kartlegge ro- og padleruter og 
tilknytt infrastruktur og tilrettelegging til desse. Tilskotet kan ikkje vere høgare enn 50 prosent av dei 
totale ressursane for prosjektet. Friluftsråda kan i samråd med dei aktuelle kommunane, søke om 
tilskot til å gjennomføre kartlegging på vegner av medlemskommunane sine. Søknadsfristen er sett til 
15.09.2022.  
 
Tabellen under syner ei oversikt over estimerte kostandar knytt til deltakinga. Kva som krev av 
tilrettelegging vil verte kartlagt i fyrste fase. Eventuelle nye fasilitetar- og vøling av eksisterande samt 
kostnadar knytt til dette vil verte vurdert og løfta fram ved behov seinare i prosjektet. 
 

Kartlegging og formidling Kommentar Kostnad 
Arbeidstimar og materiell kommunalt  kr 30.000 
Fysiske informasjonsskilt  -2000 kr per skilt. 5 stk 

skilt  
kr 10.000  

Tilskot VLFK Føreset innvilga søknad kr -20.000 
Sum  kr 20.000  

 
Formelt grunnlag 
 
Gjennom prosjektet, Ro- og padleruter i Vestland 2022-2026, ynskjer Vestland fylkeskommune å ta ei 
koordinerande rolle i arbeidet med å kartlegge og legge til rette for roing og padling. Alle 
kommunane i Vestland har fått tilbodet om å vere med i prosjektet.  
 
Vurdering  
 
Vaksdal kommune si deltaking i prosjektet gjev tilgang til fylkeskommunale tilskot og regionalt 
samarbeid. Ved å fullføre kartleggingsarbeidet vil kommunen ha gjort det grunnleggjande arbeidet og 
har gode forutsetningar for eventuelt vidare arbeid med ro- og padleruter. Fleire av fylkeskommunen 
sine effektmål vil og ha verknad på lokalt/kommunalt nivå.  
 
Kommuneplanens samfunnsdel skal vere grunnlag for sektorane sine planar og verksemd i 
kommunen, jf. pbl. §11-2. Vaksdal kommune sin samfunnsdel har tre hovudmål, der eit av desse er 
«Vaksdal kommune skal vere ein inkluderande og trygg stad og bu for alle» med særskild fokus på 
folkehelse og å legge til rette for at alle kjem seg ut i fysisk aktivitet. Ro- og padling er naturvenleg og 
enkelt friluftsliv og prosjektet vil motivere til fysisk aktivitet som er fremjande for miljø og folkehelse. 
Vaksdal sitt fortrinn med miljøvenleg tilkomst med tog for padling på stille sjø kan effektivt fremjast 
med dette prosjektet. 
 
Betre synleggjering av kvalitetane i Vaksdal kommune er vesentleg for å auke tilflyttinga. Ein ro- eller 
padletur i kommunens særeigne kystkultur tett på bratte lier og fjell kan vekke merksemda til 
besøkande og føre til tilflytting. Integrering i regionale prosjekt og fritidstilbod vil inngå i 
bevisstgjeringsarbeidet. Føreslege prosjektmål for Vaksdal kommune er såleis i tråd med satsinga på 
bustadutvikling som kommunen har satsa på i overordna planar. 



 
På bakgrunn av dette rår kommunedirektøren til deltaking i prosjektet. 
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VOSSAKLIMA 2030, KOMMUNEDELPLAN FOR KLIMA, KLIMATILPASSING OG GRØN 
OMSTILLING FOR VOSS HERAD – HØYRINGSUTTALE  
 
 
 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune gjev slik høyringsuttale til høyringsutkastet til Vossaklima 2030.  
 
«Viser til høyring av kommunedelplan for klima, klimatilpassing og grøn omstilling, og invitasjon til å 
sende inn høyringsuttale. Vaksdal kommune er imponert over jobben de har gjort med 
kunnskapsgrunnlag og medverknad i planprosessen og tykkjer heradet har laga ein god plan med 
ambisiøse målsetjingar. Vaksdal kommune ynskjer Voss herad lukke til og vonar det vert gjort eit like 
godt arbeid med å gjere ord til handling som arbeidet med sjølve planen.  
 
Plantema – Klimatilpassing 
Vaksdal kommune vil lyfte fram handtering av ekstremvær og flaum i Vangsvatnet som eit viktig 
tema. Vosso har sitt utløp i Bolstadfjorden og store vassmengder kan skape uynskte konsekvensar for 
busetnad og infrastruktur i og utanfor heradet. I dei siste åra har periodar med store vassmengder 
medført flaum og utgravingar langs fjorden, mellom anna ved Straume og Dalseid. I tillegg syner 
klimaprognosane for Vestland auka nedbørsmengder. Vaksdal kommune ser på dette som ein stor 
fysisk klimarisiko og er særs opptatt av å unngå slike konsekvensar. Det må sjåast nærare på 
flaumførebyggjande tiltak som ikkje aukar vassføringa i Vosso. Tiltak for å transportere vekk 
flaumvatn frå Voss herad kan ikkje medføre negative konsekvensar i Vaksdal kommune. 
 
Plantema- Grøn omstilling 
Vaksdal kommune huser, i likskap med Voss herad, fleire større vasskraftverk og ynskjer å nytte 
krafta til lokal verdiskaping og vere tilgjengeleg for nye industriar, verksemder og næringsaktørar. 
Som ein viktig fasilitator i arbeidet med K5 (ny E16) som fossilfri anleggsplass vil det vere viktig å sikre 
tilstrekkeleg kapasitet i kraftnettet og nytte kortreist kraft. Utsleppsreduksjonen og 
teknologiutviklinga dette medføre vil vere ein gode for både Voss og Vaksdal, spesielt når K5-
prosjektet i framtida skal vidare mot heradet.  
 
Plantema - Voss som pådrivar for nullutslepp 
Voss og Vaksdal er begge landbrukskommunar med fleire levande grender og Vaksdal støtter 



satsinga på å tryggja landbruket, ta vare på arealressursane og halda matproduksjonen oppe. 
Vossaklima 2030 skildrar fleire målkonfliktar, som til dels mål om jorda som karbonlager og å 
redusera transportbehovet kontra utvikling av grender og økonomisk berekraft i landbruket. I det 
vidare klimaarbeidet vert det viktig å sjå tiltaka i heilskap slik at det vert tatt omsyn til desse.   
  
Vaksdal kommune vil runde av denne høyringsuttalen med å nemne at kommunen støtter heradet 
fullt i at vektlegging på samarbeid må til for å nå måla». 
 
 
Saksopplysningar:  
 
Bakgrunn for saka 
 
Høyringsutkast på Vossaklima 2030 vart politisk vedteke i Utval for klima og miljø den 31.mai og 
Formannskapet den 2. juni. Høyringsfristen er satt til 1. september 2022.  
Les heile høyringsutkastet på  
 
https://voss.herad.no/tenester/samfunnsutvikling/planar/kommunedelplanar/vossaklima-
2030/hoyringsutkast/  
 
Overordna om planarbeidet 
Noreg har forplikta seg til å halda auken i den globale gjennomsnittstemperaturen godt under 2 
gradar, samanlikna med før-industrielt nivå, og arbeida for å avgrensa temperaturauken til 1,5 
gradar. For å klare dette må Noreg redusera utslepp av klimagassar med minst 50 og opp mot 55 
prosent innan 2030 samanlikna med 1990, og vera eit lågutsleppssamfunn i 2050. Voss herad har 
lyfta fram klima i både kommuneplanen sin samfunnsdel og planstrategi. Heradet skal gjennom 
kommunedelplanen for klima og klimatilpassing, Vossaklima 2030, arbeida mot dei nasjonale 
målsetjingane og «feia for eiga dør». Vossaklima 2030 er arbeida ut frå FN sine berekraftsmål og er i 
tråd med relevante internasjonale, nasjonale og regionale føringar. Målsetjinga med planen er å 
redusera direkte klimautslepp, men samstundes ha ei bevisst og styrka satsing på naturen som 
karbonlager og vossingane sitt klimafotavtrykk.  
 
Plantema og overordna målsetjingar  
Voss herad har valt fylgjande plantema med overordna målsetjingar:  
 
Voss som pådrivar for nullutslepp 

· I 2030 er direkte klimagassutslepp i Voss herad redusert med 69 prosent, samanlikna med 
2005. I 2050 er Voss herad eit lågutsleppssamfunn. 

Klimatilpassing 
· Voss herad si evne til å tåla klimaendringar er styrka fram mot 2030. Bygda vår skal 

utviklast slik at me er rusta for endringar som er forventa fram mot 2050. 

Grøn omstilling 
· Næringsutvikling i Voss herad skal byggja på berekraftig ressursforvaltning. Voss herad skal 

vera ein aktiv pådrivar i omstilling til sirkulærøkonomi. Me vil arbeida for at Voss og 
Hardanger er eit grønt reisemål i framtida. Voss herad skal feia for eiga dør. 

Vossaklima gjeld for alle i Voss herad og kvart plantema inneheldt fleire satsingsområde med 
målsetjingar og strategiar for korleis heradet i samspel med innbyggjarar og næringsliv kan redusera 
sitt klimafotavtrykk. Planen er utarbeida med eit 12-års perspektiv og føljande strategiar er sett med 

https://voss.herad.no/tenester/samfunnsutvikling/planar/kommunedelplanar/vossaklima-2030/hoyringsutkast/
https://voss.herad.no/tenester/samfunnsutvikling/planar/kommunedelplanar/vossaklima-2030/hoyringsutkast/


tanke på å vere aktuelle også om tolv år. I 2021 utarbeida Voss herad for fyrste gong klimabudsjett, 
ein handlingsplan for klima, og skal nytte dette verktøyet til å følje opp planen.  
 
Kunnskapsgrunnlag og medverknad 
I starten av planprosessen vart det utarbeidd eit kunnskapsgrunnlag mellom anna beståande av ei 
berekraftsanalyse med 130 indikatorar som måler kor berekraftig Voss herad er.  
Voss Herad har nytta ei ni månadar lang medverknadsprosess særleg retta mot deltaking blant born 
og unge. Prosessen har mellom anna omfatta aktivitetar som klimacafèar, klimadag, 
undervisningsopplegg for born og unge, og faglunsjar internt i organisasjonen.  
 
 
Formelt grunnlag 
Kommunedelplan for klima, klimatilpassing og grøn omstilling (Vossaklima 2030) er lagt ut på høyring 
og offentleg ettersyn og Voss herad inviterer til å komme med innspel og merknadar til utkastet, jmf. 
PBL § 10.1.  
 
 
Vurdering 
Klima og miljø går igjen i alt me gjer, og alle tema er aktuelle i Vaksdal kommune.  
Kommunedirektøren har basert framlegg til høyringsuttale på tema som spesielt rører Vaksdal 
kommune.  
 
Framlegg til uttale:  
 
Plantema – Klimatilpassing 
Vaksdal kommune vil lyfte fram handtering av ekstremvær og flaum i Vangsvatnet som eit viktig 
tema. Vosso har sitt utløp i Bolstadfjorden og store vassmengder kan skape uynskte konsekvensar for 
busetnad og infrastruktur i og utanfor heradet. I dei siste åra har periodar med store vassmengder 
medført flaum og utgravingar langs fjorden, mellom anna ved Straume og Dalseid. I tillegg syner 
klimaprognosane for Vestland auka nedbørsmengder. Vaksdal kommune ser på dette som ein stor 
fysisk klimarisiko og er særs opptatt av å unngå slike konsekvensar. Det må sjåast nærare på 
flaumførebyggjande tiltak som ikkje aukar vassføringa i Vosso. Tiltak for å transportere vekk 
flaumvatn frå Voss herad kan ikkje medføre negative konsekvensar i Vaksdal kommune.  
 
Plantema- Grøn omstilling 
Vaksdal kommune huser, i likskap med Voss herad, fleire større vasskraftverk og ynskjer å nytte 
krafta til lokal verdiskaping og vere tilgjengeleg for nye industriar, verksemder og næringsaktørar. 
Som ein viktig fasilitator i arbeidet med K5 (ny E16) som fossilfri anleggsplass vil det vere viktig å sikre 
tilstrekkeleg kapasitet i kraftnettet og nytte kortreist kraft. Utsleppsreduksjonen og 
teknologiutviklinga dette medføre vil vere ein gode for både Voss og Vaksdal, spesielt når K5-
prosjektet i framtida skal vidare mot heradet.  
 
Plantema - Voss som pådrivar for nullutslepp 
Voss og Vaksdal er begge landbrukskommunar med fleire levande grender og Vaksdal støtter 
satsinga på å tryggja landbruket, ta vare på arealressursane og halda matproduksjonen oppe. 
Vossaklima 2030 skildrar fleire målkonfliktar, som til dels mål om jorda som karbonlager og å 
redusera transportbehovet kontra utvikling av grender og økonomisk berekraft i landbruket. I det 
vidare klimaarbeidet vert det viktig å sjå tiltaka i heilskap slik at det vert tatt omsyn til desse.   
  
Vaksdal kommune vil runde av denne høyringsuttalen med å nemne at kommunen støtter heradet 
fullt i at vektlegging på samarbeid må til for å nå måla». 
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RESSURSBEHOV  I SAMBAND MED K5 UTBYGGINGA.  Orienteringssak  
 
 
 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Saka vert tatt til orientering slik den ligg føre. 
 
 
Saksopplysningar:  
 
Samandrag/konklusjon (kort om saka) 
Utbygginga av ny veg og bane er i oppstart og framdrifta er justert for ein raskare utbygging i 
kommunen. Prosjektet har varsla om behov for kommunale tenester inn mot prosjektet. 
Kommunedirektøren orienterar formannskap, plan- og økonomiutvalet om behov for styrking av 
samfunnseininga for å kunne yte nødvendige tenester i samband med utbygginga.  
 
 
Bakgrunn for saka 
Fellesprosjektet Arna – Stanghelle (FAS) har nyleg presentert oppdatert prosjektplan for utbygginga. 
Det er lagt til grunn ei raskare framdrift i kommunen med oppstart tunneldriving i 2025.  
 
https://www.vegvesen.no/vegprosjekter/europaveg/e16banearnastanghelle/ 
 

https://www.vegvesen.no/vegprosjekter/europaveg/e16banearnastanghelle/


FAS er i gang med anskaffing av rådgjevarar og førebur anbodsutlysingar og prosjektering. Aktiviteten
er sterk aukande allereie frå i haust og vidare fram mot oppstart Vaksdal og Stanghelle i 2025.

Formelt grunnlag
Statleg reguleringsplan ny veg og bane Arna-Stanghelle.

Vurdering og konsekvensar
Kommunen har viktige rollar i heile prosjektperioden både som lokal forvaltningsmyndigheit,
tenesteytar og samfunnsutviklar. Kommunen ynskjer å fortsetje det tette samarbeidet med FAS og
ivareta kommunen sine rollar så effektivt og godt som mogeleg. FAS har informert oss om at
«trykket» på kommunen vil verte svært høgt allereie frå oppstart og gjennom heile anleggsfasen.

Allereie i innleiande fase har kommunen merka aukande førespurnader knytt til plan- og kartdata,
infrastruktur, graveløyve, landbruk m.v. Etter kvart som rådgjevarar og entreprenørar kjem i gang vil
dette auke monaleg. I tillegg til FAS, vil både hovud- og underentreprenørar ha behov for mange
ulike tenester og løyver. Anna aktivitet som kan følgje av K5 utbygginga, til dømes
næringsetablering/utviding, bustadutbygging m.v kjem i tillegg.

Samfunn har ansvar for desse oppgåvene i vår kommune. Dei siste 10-15 åra er ressursane trekt ned
som følgje av lågare aktivitet, effektivisering og strammare rammer i kommunen. Dei siste fem åra
har aktiviteten vore høg som følgje av mange større prosjekt og planarbeid. Til dette har kommunen
leigd inn eksterne ressursar. Inneverande år har vi hatt tilsetjing i tre vakante stillingar som har stått
ledig lenge. VVA ingeniør har vore vakant sidan februar og har vore utlyst fleire gangar.

Ressursane våre er tilpassa kommunen sine basistenester og me har oftast kun ein fagperson på
kvart fagområda kommunen har ansvar for. Kommunestyret styrka budsjettet med kr 800.000 i år,
dette er delvis brukt til innleige av ressursar og til kompetansetiltak i brannvernet.



Etter møte med FAS før sommaren har vi gjennomgått ressurssituasjonen opp mot skissert behov. 
Forventa etterspurnad etter våre tenester har eit omfang mangedobla dagens situasjon. Det synes 
klart at kommunen må styrke desse tenestene vesentleg i heile prosjektperioden for å unngå 
forseinkingar i prosessen.  

Slik vi vurderer det er det behov for å etablere eit team med teknisk kompetanse innan fleire fag. I 
første omgang tenkjer vi inntil 3 stillingar, om dette vil vera tilstrekkeleg lenger ut i prosjektet er 
uvisst no, det må vurderast undervegs.  

Det er vanskeleg tilgang på slike ressursar for tida. Entreprenørar som ynskjer oppdrag i prosjektet vil 
også ha behov for å tiltrekkje seg slike ressursar. For å få personell på plass frå neste år ynskjer vi å 
starte rekruttering omgåande. Å koma i gang med utlysing før andre aktuelle er også viktig. Slik vi ser 
det er det mest aktuelt å tilsetje i faste stillingar framfor innleige sidan behovet vil vare over ein lang 
periode, eventuelt også etter at utbygginga er fullført. 

Inntil vi får på plass ressursar vil det vere nødvendig å leige inn nødvendig kompetanse. 
Etterspurnaden etter konsulentar er for tida så stor at det er knappheit også der. 
Rekrutteringssituasjonen er derfor særdeles utfordrande og vi må tilpasse oss fleire mogelege 
løysingar.  

Økonomisk er dette også utfordrande for kommunen. Innafor ordinære inntekter (rammetilskot mm) 
til den kommunale drifta vil dette vera vanskeleg  å prioritere. Om kommunens eigne inntekter kan 
nyttast til desse oppgåvene må vurderast nærare. Det må også undersøkjast om kommunen kan få 
støtte frå staten i denne fasen av prosjektet. Kommunedirektøren vil vurdere finansiering i samband 
med økonomiplanen seinare i haust. 
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